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ΓΙΩΡΓΟΣ 
ΣΤΥΛΙΟΣ

Αποζημιώσεις ύψους 
1,2 εκατ. ευρώ από 

τον ΕΛΓΑ στους αγρό-
τες του νομού Άρτας

ΣΟΦΙΑ ΤΡΑΜΠΑ

Έλλειψη οικονομι-
κής κουλτούρας 
στην κοινωνία

ΝΙΚΟΣ ΕΥΤΑΞΙΑΣ ΓΙΑ 
ΤΟ ΣΥΣΤΗΜΑ ΥΓΕΙΑΣ: 

ΠΑΝΗΓΥΡΙΖΟΝΤΑΣ 

ΣΤΑ ΣΥΝΤΡΙΜΜΙΑ

Συνάντηση Μιχάλη 
Νικολάου με τον 

Πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ 
για τα θέματα της 

Δικαιοσύνης

ΠΑΡΕΜΒΑΣΗ ΠΟΛΙΤΙΚΗ ΚΟΙΝΩΝΙΑ

Νέος Γραμματέας 
της ΝΕ ΣΥΡΙΖΑ ΠΣ 
ο μηχανικός Πα-

ναγιώτης Χασκής

ΠΟΛΙΤΙΚΗ

ΔΙΑΛΥΕΤΑΙ Η ΣΥΜΒΑΣΗ;

Αναμένονται αντιδράσεις φορέων και πολιτικών παραγόντων

για την παράκαμψη 
του Αθαμανίου

Το έλλειμα της κατανόησης...

Τουλάχιστον το 
Γεφυράκι 

γκρεμίστηκε νωρίς

Πραγματικά, ανείπωτα πράγματα 
συμβαίνουν αυτό το διάστημα 
σχετικά με την Γέφυρα της Άρ-
τας... Ο Περιφερειάρχης κ. Κα-

χριμάνης, μιλώντας στο συνέδριο της 
Ένωσης Περιφερειών που πραγματοποι-
ήθηκε στα Γιάννινα, αναφέρεται σε έλλει-
ψη επικοινωνίας και συνενόησης μεταξύ 
της Αυτοδιοίκησης και των Υπουργείων. 
Μάλιστα, ο κ. Καχριμάνης αναφέ-
ρει ότι η Γέφυρα των Κεραματών εί-
ναι «ανεδαφική» και προτιμήθηκε 
έναντι της διπλής γεφύρωσης του 
Αράχθου στο υπάρχον οδικό δίκτυο. 
Αναφέρει χαρακτηριστικά ο κ. Καχριμά-
νης παίρνοντας το λόγο στο συνέδριο:
«Στην Άρτα, υπάρχειμια γέφυρα που 

πέφτει. Ήρθαν οι μελετητές, μέσα στον 
αστικό ιστό της Άρτας και βάλαμε το 
όριο στους είκοσι τόνους από τους εξή-
ντα τόνους, γιατί τα ελάσματα που έχει 
μέσα στα δοκάρια, δεν είναι ανοξείδωτα, 
όπως είναι σήμερα. Και από το εξήντα 
που είναι η γέφυρα, ειδοποίησαν οι με-
λετητές να γίνει αυτή η ενέργεια. Εμείς 
κάναμε μελέτη, πως θα αντιμετωπιστεί 
το θέμα. Και έρχεται το Υπουργείο και 
λέει «α, μέχρι τις 20 Ιουνίου, να φτιά-
ξουμε άλλη γέφυρα, με 8 εκατομμύρια» 

σε άλλο σημείο, που δεν έχει οριοθέτηση 
το ποτάμι. Που δεν θα τελειώσει ποτέ, 
εκεί πέρα έτσι όπως είναι στην Άρτα με 
τις διαδικασίες του Υπουργείου, που 
έχει την οριοθέτηση. «Να βάλετε προ-
τάσεις», αν δεν υπάρχει συνεργασία σε 
σοβαρά θέματα, να καταλαβαίνει ο ένας 
τον άλλο ,δεν πρόκειται να γίνει τίποτα».
Το έλλειμα της κατανόησης πραγματικά 
είναι το μεγάλο πρόβλημα και κυρίως η 
έλλειψη προτεραιοτήτων, αλλά και της 
διαφανούς ενημέρωσης, καθώς οι πολί-

τες της περιοχής δεν γνωρίζουμε σχεδόν 
τίποτε και για την κατάσταση της Γέφυ-
ρας που καθημερινά περνάμε με τις οικο-
γένειές μας, την έκθεσή μας σε κίνδυνο, 
αλλά και για το ανεδαφικό της γέφυρας 
των Κεραματών, για τα οποία προτάθηκε 
το ποσό των 8 εκ. ευρώ και επιχαίρουν 
η απερχόμενη και η επόμενη δημοτική 

Να πάμε τουλάχιστον να φτιάξου-
με το γεφυράκι στο Παραλίμνιο, το 
οποίο όπως θα έλεγε και ο Χρόνης 
Μίσιος: καλά εσύ σκοτώθηκες νωρίς.

Την Πανεπιστημιούπολη Άρτας επισκέφθηκε 
το πρωί της Δευτέρας, 27 Νοεμβρίου 2023, η 
βουλευτής Άρτας του ΣΥΡΙΖΑ – Προοδευτική 
Συμμαχία, Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής των Ελ-
λήνων, Όλγα Γεροβασίλη και συναντήθηκε με 
τον καθηγητή Α. Τσίνα, Κοσμήτορα της Σχολής 
Γεωπονίας, με τον καθηγητή Ε. Γλαβά, Κοσμή-
τορα της Σχολής Πληροφορικής και Τηλεπικοι-

νωνιών και με τον επίκουρο καθηγητή Μ. Σκού-
λιο του Τμήματος Μουσικών Σπουδών.
Κατά τη συζήτηση που ακολούθησε τονίστηκε 
η σημασία του Πανεπιστημίου για την Άρτα, 
καθώς επίσης το πολύ σημαντικό ακαδημαϊκό 
και ερευνητικό έργο που παράγεται, παρά τις 
αντίξοες συνθήκες.

ΣΕΛ.18

Επίσκεψη Όλγας Γεροβασίλη στην 
Πανεπιστημιούπολη Άρτας

Την 22η Δεκεμβρίου, το Γε-
νικό Νοσοκομείο Άρτας  σε 
συνεργασία με το Κέντρο 

Υγείας Άρτας, φιλοξένησε μια 
εξαιρετική ημερίδα επισημαίνο-
ντας την Παγκόσμια Ημέρα για 
την Εξάλειψη της Βίας κατά των 
Γυναικών. Το πρόγραμμα της 
εκδήλωσης με συντονίστρια την 
διευθύντρια της Νοσηλευτικής 
Υπηρεσίας κας Ηλιάνας Καϊντά-
ση, κέρδισε το ενδιαφέρον του 
κοινού, ενώ προσέφερε σημα-
ντικές προοπτικές από διάφο-
ρους τομείς της κοινωνίας.

Επιτυχημένη Ημερίδα στο 
Γενικό Νοσοκομείο Άρτας 
για την Παγκόσμια Ημέρα 
Εξάλειψης της Βίας κατά 

των Γυναικών

Με την 357459/ 27-11-2023 από-
φασή της η Ε.Υ.Δ.Ε. ΠΕΛΟΠΟΝΝΗ-
ΣΟΥ, ΔΥΤΙΚΗΣ ΕΛΛΑΔΟΣ & ΙΟΝΙΩΝ 

ΝΗΣΩΝ κάνει αποδεκτή την Αίτηση Διά-
λυσης της αναδόχου και ορίζεται Μεταγε-
νέστερος Χρόνος Διάλυσης η 31-03-2024, 
ώστε η ανάδοχος “ΠΡΟΜΗΘΕΑΣ ΑΤΕΒΕ” να 
αποπερατώσει για λόγους ασφαλείας των 
χρηστών καθώς και για την προστασία των 
ήδη κατασκευασμένων τμημάτων, τις ερ-
γασίες στα τμήματα της οδού Αθαμανίου 
Θεοδωριάνων.
Το έργο αυτό θα έλυνε οριστικά το πρό-

βλημα της επικίνδυνης διέλευσης βαρέων 
οχημάτων μέσα από το Αθαμάνιο. 
Να σημειώσουμε ότι στην εν λόγω απόφα-
ση μπορεί να υποβληθεί ένσταση εντός 15 
ημερών από την παραλαβή της. Είναι μια 
απόφαση, η οποία σίγουρο είναι ότι θα 
απασχολήσει τον Δήμο Κεντρικών Τζου-
μέρκων, τις περιοχές του Αθαμανίου, αλλά 
και των Θεοδωριάννων, αλλά κυρίως τις 
επενδεδυμένες επιχειρήσεις, που δραστη-
ριοποιούνται στον χώρο και ανέμεναν την 
ολοκλήρωση της συγκεκριμένης υποδο-
μής.
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• Άπαπαπα... Ακόμη δεν έφυγε 
ο Νοέμβρης και αρχίζουμε να 
νιώθουμε στο πετσί μας έντονο 
τον χειμώνα που έρχεται... Και 
δεν μιλάμε μόνο για τα κρύα, 
αλλά για τις πολιτικές περιπέ-
τειες.
• Μεσούσης μιας αναστάτω-
σης των επαγγελματιών για το 

φορολογικό νομοσχέδιο, που φορολογεί 
ό,τι του φανεί του Λωλοστεφανή, με τον 
εμπορικό κόσμο να βλέπει ότι η black 
Friday, περισσότερο Μεγάλη Παρασκευή 
θύμιζε για τα ταμεία των καταστημάτων και 
για τα πορτοφόλια του κόσμου, μοιάζουν 
πραγματικά τα Χριστούγεννα να έρχονται 
λιγότερο εορταστικά από ποτέ στην Άρτα...

• Να πούμε ότι μια σειρά από δεδομένα για 
την περιοχή, τα οποία απασχόλησαν την 
επικαιρότητα, τα προηγούμενα τρία- τέσ-
σερα χρόνια, μοιάζουν να ανατρέπονται... 
Στο πρωτοσέλιδο της ΑΠΟΨΗΣ συμπυ-
κνωμένη η πραγματικότητα της περιοχής...

• Ένα έργο ορόσημο, της εποχή που κυβέρ-
νηση ήταν ο ΣΥΡΙΖΑ και ήθελε στο χωριό 
του πρωθυπουργού να γίνει ένα έργο υπο-
δομής, φαίνεται - όπως δείχνουν τα πράγ-
ματα, αν δεν είναι μια ακόμη παράταση- να 
λύνεται η σύμβασή του, ήτοι να σταματά-
ει...

• Ένα έργο που αρχικά κοστολογήθηκε στα 
3,6 εκ., στην συνέχεια έπαιρνε παρατάσεις 
και νέα χρήματα, αλλά επί της ουσίας, ένα 

Και το καλό είναι 
ότι είμαστε και σε 
περίοδο εκλογι-

κής χρονιάς. Δεν 
έχουν στεγνώσει τα 

μελάνια από την 
αναφορά των έργων 
αυτών στην ατζέντα 

των υποψηφίων 
βουλευτών και 

συνδυασμών

Τουλάχιστον το Γεφυράκι 
γκρεμίστηκε νωρίς

Γράφει ο Γιάννης Καϊντάσης

με Α... κεφαλαίο
Αδιακρισίες... Αβρότητες... Ακρότητες...  Αποκαλύψεις... 

Μεγάλο το άδειασμα από την Πολιτεία απένα-
ντι στην Περιφέρεια Ηπείρου, όπως διαφάνηκε 
από την επικαιρότητα των τελευταίων ημε-
ρών. Η έκφραση του Υφυπουργού Υποδομών 
ότι «το ταμείο είναι μείον και πως δεν υπάρ-
χουν λεφτόδεντρα» κυριολεκτικά τίναξε στον 
αέρα την αίσθηση της αγαστής συνεργασίας 
μεταξύ κυβέρνησης και Περιφέρειας.
«Δεν δέχομαι ότι σε ένα κράτος δεν υπάρχει 
συνέχεια», τόνισε ο Περιφερειάρχης Ηπείρου 
κ. Αλέξανδρος Καχριμάνης απαντώντας σε 
ερωτήσεις δημοσιογράφων για το μέλλον των 
οδικών αξόνων Ιόνιας Οδού- Πρέβεζα και Πρέ-
βεζας – Ηγουμενίτσας (Μεσοπόταμος- Λού-
τσα).   
Ο Περιφερειάρχης  εξήγησε  ότι για τους δύο 
οδικούς άξονες, οι οποίοι  όπως και το Ιωάννι-
να – Κακαβιά είχαν μείνει για πάρα πολλά χρό-
νια στάσιμοι,    υπήρχαν συνεννοήσεις με την 
προηγούμενη πολιτική ηγεσία του Υπουργεί-
ου.  Στο πλαίσιο αυτό- συνέχισε -  κατασκευ-
άζονται οι οδικοί κόμβοι μέσω του Ταμείου 
Ανάκαμψης και «προκαλούν δυσφορία τα όσα 
ακούστηκαν τις τελευταίες ημέρες» από τον 
Υφυπουργό Υποδομών,  (ο οποίος αναμένεται 
την ερχόμενη εβδομάδα στα Ιωάννινα για να 
αποσαφηνιστούν όλα τα ζητήματα που έχουν 
ανακύψει). 
Ο Περιφερειάρχης, απαντώντας σε ερώτηση 
για τον οδικό άξονα Ιωάννινα- Κακαβιά, τόνισε 
ότι η χρηματοδότηση του έργου είναι διασφα-
λισμένη. «Κάθε έργο στην αρχή το βάζουμε 
σε Εθνικούς πόρους και στη συνέχεια μόλις 
ανοίξει το ΕΣΠΑ μεταφέρεται εκεί», εξήγησε. 
Να επισημάνουμε και εμείς, ότι η απόφαση 
αυτή του Υπουργείου, έχει και άλλες επι-
πτώσεις, καθώς σημαίνει ότι τα εκατομμύρια 
που ρίχτηκαν για μελέτες (για την εξυπηρέ-
τηση της κεντρικής Πολιτείας), δόθηκαν από 
τα ταμεία της Περιφέρειας στον βρόντο, με 
αποτέλεσμα να χαθούν οριστικά από άλλα 
έργα και  μελέτες, που βρισκόταν σε δεύ-
τερη μεν, αλλά σημαντική προτεραιότητα. 
Πραγματικά, πρόκειται για μια μεγάλη ήττα για 
την Αυτοδιοίκηση, η οποία μάλιστα έρχεται να 
παρουσιαστεί αμέσως μετά τις περιφερειακές 
εκλογές, όπου ο κ. Καχριμάνης είχε δημοσίως 
παρουσιάσει τα συγκεκριμένα έργα , για την 
επόμενη θητεία, χωρίς να διαψευστεί εκείνη 
την περίοδο από κανένα.

έργο που περιμένουμε πως και πως να 
γίνει... Θυμόμαστε τις ανακοινώσεις Στύ-
λιου και τα χρήματα που είχε εξασφαλί-
σει από τον τότε υπουργό Καραμανλή, το 
κοντινό 2021... 

• Ένα είναι σίγουρο, ότι αυτό ειδικά το 
έργο, με τον έναν ή τον άλλο τρόπο θα 
τελειώσει... Η περιοχή μας άλλωστε έχει 
συνηθίσει από γεφύρια της Άρτας. Το 
θέμα είναι όμως ότι όταν σκάει τέτοια 
απόφαση στον αέρα, σε πιάνει και μια 
ανησυχία και λες όπως η Άννα Μαρία Λο-
γοθέτη στο twitter: τι έγινε ρε παιδιά;

• Από την άλλη έχουμε την γέφυρα της Άρ-
τας, που ο Καχριμάνης ανοιχτά και απρο-
φύλακτα ανακοίνωσε ως ετοιμόρροπη, 
την γέφυρα των Κεραματών, για την 
οποία χαρήκαμε την προηγούμενη εβδο-
μάδα ότι θα πάει άκλαφτη, ότι η σύνδεση 
Φιλιππιάδας - Πρέβεζας, που αποτελεί 
αναπτυξιακή υποδομή και για το νομό 
μας, θα μείνει χωρίς να εκτελεστεί, το 
Τμήμα Μουσικών Σπουδών και η Πανεπι-
στημιούπολη Άρτας αποδυναμώνεται και 
λέμε: τι διάολο μας έμεινε;

• Να πάμε τουλάχιστον να φτιάξουμε το γε-
φυράκι στο Παραλίμνιο, το οποίο όπως 
θα έλεγε και ο Χρόνης Μίσιος: καλά εσύ 
σκοτώθηκες νωρίς.

• Κάναμε κάτι κακό εδώ στην περιοχή και 
μας εκδικούνται με αυτόν τον τρόπο; Δεν 
έχουμε εμείς δικαίωμα στο όνειρο; Και 
το καλό είναι ότι είμαστε και σε περίοδο 
εκλογικής χρονιάς. Δεν έχουν στεγνώσει 
τα μελάνια από την αναφορά των έργων 
αυτών στην ατζέντα των υποψηφίων 
βουλευτών και συνδυασμών, είναι φρέ-
σκο ψάρι και σπαρταράει...

• Από την άλλη έρχονται νέα μαντάτα, τα 
οποία θα κληθούν να πληρώσουν οι δη-
μότες και οι νέες δημοτικές αρχές να πά-
ρουν το «πολιτικό βάρος»... Οι οφειλές 
από την διαχείριση των απορριμμάτων, 
φθάνουν σε υπέρογκα ποσά και μάλλον 
θα αρχίσουμε στο τέλος να ψάχνουμε 
στις τσέπες μας για κανά υπόλοιπο, προ-
κειμένου να ανταποκριθούμε... Ας σκε-
φτεί κανείς π.χ. ότι ο Δήμος Αρταίων έχει 
ένα μπιλιετάκι της τάξης του 1,5 εκατ. και 
ας αναλογιστεί πόσοι κάτοικοι είμαστε 
στην Άρτα, που θα κληθούμε να τα προ-
σθέσουμε στον ορυμαγδό των υπολοί-
πων υποχρεώσεών μας...

• Έχουμε και τον ΣΥΡΙΖΑ που «ανασυστή-
νεται» και αντιλαμβανόμαστε ότι ισχύει 
τελικά αυτό: αν δεν έχεις αντιπολίτευση 
με αυτοπεποίθηση και ισχυρή παρουσία, 
τότε  θα τα έχουμε και αυτά τα προβλή-
ματα...

• Ας μην ολιγοψυχούμε όμως: υπάρχει χρό-
νος και καλή διάθεση όλα αυτά τα θέματα να 
τεθούν επί τάπητος και να επανασχεδιάσου-
με με ποιον τρόπο θα πρέπει να κινηθούμε 
ως κοινωνία, τοπική και περιφερειακή, προ-
κειμένου να επαναπροσδιορίσουμε την στά-
ση μας, σε αυτό το ξαφνικά εναλλασσόμενο 
περιβάλλον.

Άδειασμα της Περιφέρειας 
από την Κεντρική Διοίκηση;
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Α. ΔΗΜΩΝ ΟΡΓΑΝΙΣΜΩΝ ΚΑΙ ΝΟΜ.
ΠΡΟΣΩΠΩΝ: 150,00
Β. ΙΔΙΩΤΕΣ: 60,00 
Γ. ΑΠΟΡΟΙ - ΦΟΙΤΗΤΕΣ ΣΥΝΤ/ΧΟΙ ΜΕ 

ΕΤΗΣΙΟ ΕΙΔΟΔΗΜΑ ΕΩΣ 6000 ΕΥΡΩ: 30,00 

ΔΙΑΦΗΜΙΣΕΙΣ:
Οι καταχωρίσεις θα χρεώνονται 
κατόπιν συμφωνίας. Χειρόγραφα 
και φωτοτυπίες δημοσιευμένα ή 
μη, δεν επιστρέφονται. Οι απόψεις 
των συντακτών δεν εκφραζουν 
απαραίτητα και την άποψη της 
εφημερίδας. 

                       Μ.Ε.Τ. 230465        Η ταυτότητα της εφημερίδας ΑΠΟΨΗ:. ISSN:2732-9771Μέλος της 
Ένωσης Ιδιο-
κτητών Επαρ-
χιακού Τύπου 

Α.Μ.089

Μέλος της 
Ένωσης Δη-

μοσιογράφων 
Ιδιοκτητών 
Περιοδικού 

Τύπου Α.Μ.619

Μέλος της Ευρωπαϊκής Ένωσης ΕΜΜΑ

O Παναγιώτης Χασκής, αναπληρώνει την αποχω-
ρήσασα από τον ΣΥΡΙΖΑ ΠΣ Αγλαϊα Νάτσικα και 
καθίσταται νέος Γραμματέας της Νομαρχιακής 
Επιτροπής του κόμματος της αξιωματικής αντι-
πολίτευσης στην Άρτα. Ο ίδιος είναι επιφυλακτι-
κός σε δηλώσεις, αναφέρει ότι σημασία έχει η 
ανασύσταση του χώρου και βέβαια αναμένει τις 
επόμενες εκλογικές διεργασίες για τις θέσεις του 
αναπληρωτή γραμματέα της Ν.Ε..
Να σημειώσουμε ότι ο Παναγιώτης είναι διπλω-
ματούχος Μηχανικός Περιβάλλοντος και είναι 
γνωστός για τις παρεμβάσεις που έχει κάνει είτε 
αρθρογραφώντας, είτε σε εκδηλώσεις για την 
προστασία του περιβάλλοντος και την ανάδειξη 
της σπάνιας χλωρίδας και πανίδας της περιοχής 
μας.
Η φωτογραφία από την πρόσφατη πορεία για το 
Πολυτεχνείο, όπου κρατάει το πανώ του ΣΥΡΙΖΑ 
ΠΣ

Ο Πάνος Χασκής νέος Γραμματέας της ΝΕ ΣΥΡΙΖΑ ΠΣ στην Άρτα
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ΠΡΟΣΩΠΑ ΚΑΙ ΠΟΛΙΤΙΚΗ

Έλλειψη οικονομικής 
κουλτούρας

Όπως ήταν φυσιο-
λογικό, οι δράσεις  
κατά του φορο-

λογικού νομοσχεδίου, 
δημιούργησαν και την 
αναμενόμενη αντίδραση. 
Κυρίως από ανθρώπους, 
που εργάζονται στον Δη-
μόσιο Τομέα, ανέργους 
και συνταξιούχους, οι 
οποίοι θεωρούν ότι όσοι 
διαμαρτύρονται είναι 
υπέρ της φοροδιαφυγής. 
Χωρίς καμία διάθεση να 

κρίνουμε τις θέσεις και τις 
αντιλήψεις των ανθρώπων 
αυτών, καλό είναι να διαχωρί-
ζουμε την φορολογική δικαι-
οσύνη, από την φορολόγηση 
ανύπαρκτων τεκμαρτών εισο-
δημάτων, τα οποία με το έτσι 
θέλω και μάλιστα αναδρομικά 
η κυβέρνηση επιβάλλει.
Στην πραγματικότητα, το 
πρόβλημα έγκειται στην με-
γάλη έλλειψη οικονομικής 

κουλτούρας, την οποία αντι-
μετωπίζει ο μέσος Έλληνας. 
Πολλοί είναι αυτοί οι οποίοι 
συγχέουν τους όρους τζίρο, 
έσοδα, ζημίες, κέρδη, επαγ-
γελματικά και προσωπικά 
έξοδα, ασφάλιση, ατομική 
δραστηριότητα, εταιρική 
δραστηριότητα… Κυρίως 
επειδή συγχέουν το γεγονός 
ότι όσα πάρει στο χέρι ο επι-
χειρηματίας, δεν είναι δικά 
του, σε αντίθεση με τους 
αμειβόμενους υπαλλήλους. 
Όλα αυτά δημιουργούν ζητή-
ματα παρανόησης και άμεσο 
κοινωνικό αυτοματισμό. 
Φυσιολογικό είναι, όποιος 
δεν κατανοεί τον άλλο, πολ-
λές φορές να τον παρεξηγεί. 
Παρόλα αυτά είναι αναγκαίο, 
να υπάρχουν οι ελάχιστες 
εκείνες βάσεις της συνενό-
ησης και της συναντίληψης, 
προκειμένου να μην καθι-
στάμεθα έρμαια της κάθε 
πολιτικής χειραγώγησης.  
Π.χ. ο υπουργός αναφέρει ότι 
δεν πρέπει να πληρώνουν φό-
ρους μόνο οι υπάλληλοι, την 
στιγμή, που τα μεγάλα έσοδα 
έρχονται από την υπερφορο-
λόγηση των υπηρεσιών και 
των προϊόντων...
Αυτό είναι που βοηθάει μεν 
το κράτος, πλήττει όμως την 
τσέπη του φορολογούμενου, 
ο οποίος επιζητά δικαιοσύνη 
αλλού.
* Η ΣΟΦΙΑ ΤΡΑΜΠΑ εί-
ναι Δικηγόρος LLMc. Msc 
ΕΓΚΛΗΜΑΤΟΛΟΓΙΑ μέλος 
της Ενωσης Δημοσιογρά-
φων Ιδιοκτητών Περιφε-
ρειακού Τύπου

www. apopsi-press.gr

Γράφει η ΣΟΦΙΑ ΤΡΑΜΠΑ

Καταβάλλονται 2 εκατ. Καταβάλλονται 2 εκατ. 
ευρώ στους παραγωγούς ευρώ στους παραγωγούς 

της Άρτας και της Ηπείρου της Άρτας και της Ηπείρου 

Προχωρά σή-
μερα ο ΕΛΓΑ 
σε πληρωμές 
σ υ ν ο λ ι κ ο ύ 

ύψους 1,2 εκατ. ευρώ 
σε 1700 παραγωγούς 
της Άρτας. Πρόκειται 
για αποζημιώσεις που 
αφορούν τη φυτική πα-
ραγωγή και συγκεκρι-
μένα δηλώσεις καλλιέρ-
γειας-εκτροφής (ΔΚΕ) 
σε ελιές και εσπεριδο-
ειδή. 
Καταβάλλονται, ειδικότε-
ρα, ποσά για ζημιές από 
χαλαζοπτώσεις και ανεμο-
θύελλες που υπέστησαν οι 
παραπάνω καλλιέργειες το 
2022 αλλά και για την πε-
ρίοδο έως τον Μάρτιο του 
2023. Οι συνολικές πλη-
ρωμές στην Περιφέρεια 
Ηπείρου ανέρχονται στα 2 
εκατ. ευρώ.
Ο Γιώργος Στύλιος δήλωσε 

σχετικά: «Η στήριξη των πα-

ραγωγών της Άρτας και της 

Ηπείρου με πράξεις αποτελεί 

δέσμευσή μου. Είμαι σε συ-

νεχή επικοινωνία και συνερ-

γασία με τον Πρόεδρο του 

ΕΛΓΑ και με τον διευθυντή 

του Οργανισμού στην Ήπει-

ρο για όλα τα θέματα που 

τους αφορούν. Στόχος είναι 

να δίνουμε λύσεις και σταθε-

ρά να είμαστε δίπλα τους».

Κατερίνα Σχισμένου: Για την ημέρα της βίας κατά των γυναικών.

Φτάσαμε και σήμερα να 
γιορτάζουμε την ημέρα 
της βίας κατά των γυναι-
κών, που μέσα στους αι-

ώνες έχει ισοπεδωθεί, σφαγιαστεί 
εκμηδενιστεί. Φτάσαμε να γιορτά-
ζουμε το αυτονόητο της ισότητας 
του ανθρώπου, της ανθρώπινης 
αντιμετώπισής του, γιατί η γυναίκα 
η κάθε γυναίκα είναι πάνω απ΄όλα 
άνθρωπος και ανήκει στο ανθρώπι-
νο γένος, Αυτή το γεννά εξάλλου. 
 Φέτος η αναφορά μου θα είναι σε μια 
άλλη γυναίκα που έρχεται από το μεσαί-
ωνα. Η Ελένη Αγγελίνα Δούκαινα είναι 
μια μορφή της ιστορίας που αναδύεται 
μέσα από τα σκοτάδια. Η Ελένη, κόρη 
της Θεοδώρας Πετραλείφα και του Μι-
χαήλ Β΄Κομνηνού Δούκα, «Δεσπότη» 
της Ηπείρου με πρωτεύουσα την Άρτα. 
Η ίδια έχει μια πολύ τραγική ιστορία την 
αναζητήσαμε τόσο από ιστορικές αλλά 
και από λογοτεχνικές πηγές. Όσα φυσι-
κά μας επέτρεψαν οι πηγές της εποχής 
μιας και είναι ελάχιστα τα στοιχεία που 
φτάνουν έως τις μέρες μας. Όσα όμως 
δεν μας παρέχει η ιστορία, μπορεί να τα 
αποκαταστήσει η λογοτεχνική παραγω-
γή που με την φαντασία και την τόλμη 
της μπορεί να παρουσιάσει μια ολοκλη-
ρωμένη λογοτεχνική-θεατρική περσόνα 

μέσα στο χρόνο. Με αυτή την τόλμη 
δημιούργησα και το πορτραίτο της Ελέ-
νης Αγγελίνας Δούκαινας μέσα από πολ-
λές προοπτικές που μας προσφέρει η 
τέχνη αλλά και η ιστορία ως μια μακρινή 
μαρτυρία μέσα στο μεσαίωνα. Η Ελένη 
έγινε θεατρικός μονόλογος και παίχτηκε 
μέσω του προγράμματος HERMES στην 
Ιταλία, Άρτα, Πάτρα και Πρέβεζα. 
 Γυναίκες που έζησαν στο σκοτάδι και 
ελάχιστα στο φως, και η δική μου προ-
σπάθεια να βγουν από την αφάνεια και 
ίσως να τους δοθεί η ευκαιρία έστω 
και μετά από αιώνες να μιλήσουν και 
να αποκατασταθεί η ιστορική αδικία, 
που τις καταδίκασε σε μια σιωπή, σα 
τιμωρία. Είναι ίσως καιρός να δώσουμε 
φωνή και ενός είδους αποκατάστασης 
σε μια εποχή όπου κουλτούρες και πο-
λιτισμοί, πρόσωπα και προσωπικότητες 
αποκαθίστανται στη προοπτική μιας 
cancel culture που φωτίζει αρκετές 
σκοτεινές πλευρές μιας ιστορίας που 
ακόμη δεν μπορεί συχνά να βρεί την 
απόλυτη ταυτότητά της αλλά και να 
δώσει επαρκείς απαντήσεις σε ζητήματα 
του παρελθόντος. Η Ελένη μια γυναίκα 
που αντιστάθηκε στην βαρβαρότητα 
αν και ήξερε πως ήταν καταδικασμένη. 
Και πράγματι έσβησε σε ηλικία ούτε 30 
ετών ισοπεδωμένη από δυνάμεις εξου-

σίας και κυριαρχίας. 
 Πολλές τέτοιες περιπτώσεις ακόμη 
και σήμερα- γυναικών που αντιστέκο-
νται στην βαρβαρότητα αλλά και την 
πατριαρχία που τόσο καλά κρατεί στις 
μέρες μας και το βλέπουμε στην καθη-
μερινότητά μας, στο πετσί μας, στην 
κάθε είδους αντιμετώπιση… Θλιβερές οι 
συνθήκες για μια εποχή που έχει λύσει 
τόσα προβλήματα, προχωρά με τόσο 
γρήγορους ρυθμούς αλλά τελικά όχι για 
τις γυναίκες. Εμείς μόνο την πικρία μας 
μπορούμε να εκφράσουμε, να την κα-
ταγράψουμε, να την δημοσιοποιήσουμε 
και να συνεχίζουμε να εκφράζουμε την 
αντίθεσή μας σε αυτή την άνιση μετα-
χείριση. Ελπίζουμε η φωνή μας να μη 
σβήσει ή στο μέλλον να βρεθεί κάπου, 
όπως κι εμείς συναντήσαμε την Ελένη 
Αγγελίνα. Στις γυναίκες του παρελθό-
ντος που αντιστέκονταν και σ΄αυτές 
που θα συνεχίσουν ν΄ αντιστέκονται.
P.S. Το βιβλίο αφιέρωμα στην Ελέ-
νη Αγγελίνα Δούκαινα θα κυκλο-
φορήσει σε λίγες μέρες με τίτλο: 
« Ελένη Αγγελίνα Δούκαινα, μια 
πριγκίπισσα της Άρτας, μεταξύ 
ιστορίας και λογοτεχνίας» από τις 
εκδόσεις ΕΝΤΥΠΩΣΙΣ.

Γ. Στύλιος: 
«Αποζημιώσεις 

ύψους 1,2 εκατ. 
ευρώ από τον ΕΛΓΑ 
στους αγρότες του 

νομού Άρτας »
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Επιτυχημένη Ημερίδα στο Γενικό Νοσοκομείο Άρτας για την 
Παγκόσμια Ημέρα Εξάλειψης της Βίας κατά των Γυναικών

Την 22η Δεκεμ-
βρίου, το Γενι-
κό Νοσοκομείο 
Άρτας  σε συ-
νεργασία με το 

Κέντρο Υγείας Άρτας, φι-
λοξένησε μια εξαιρετική 
ημερίδα επισημαίνοντας 
την Παγκόσμια Ημέρα για 
την Εξάλειψη της Βίας 
κατά των Γυναικών. Το 
πρόγραμμα της εκδήλω-
σης με συντονίστρια την 
διευθύντρια της Νοση-
λευτικής Υπηρεσίας κας 
Ηλιάνας Καϊντάση, κέρ-
δισε το ενδιαφέρον του 
κοινού, ενώ προσέφερε 
σημαντικές προοπτικές 
από διάφορους τομείς 
της κοινωνίας.
Η ημερίδα ξεκίνησε με την 
παρουσίαση του Φώτιου 
Μακρή, Προϊστάμενου του 
Τμήματος Κοινωνικής Υπη-
ρεσίας του ΓΝ Άρτας, που 
ανέλυσε τον κρίσιμο ρόλο 
του τμήματος κοινωνικής 
εργασίας στην αντιμετώπιση 
της ενδοοικογενειακής βίας. 

ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΑ

ΜΑΡΙΟΣ ΤΣΙΡΚΑΣ: 
• ΑΜΕΣΑ να βρεθεί 

ΛΥΣΗ.. 
• Όχι άλλη υποβάθμι-

ση των τμημάτων της 
Άρτας..

Σε ανάρτησή του ο Μάριος 
Τσίρκας ο οποίος εκλέχτηκε 
περιφερειακός σύμβουλος με 
τον συνδυασμό του ΣΥΡΙΖΑ, 
αναφέρεται στο πρόβλημα 
της υποβάθμισης των τμη-
μάτων της Άρτας του Πανε-
πιστημίου Ιωαννίνων. Ανα-
φέρει χαρακτηριστικά:
Παρά τη δημοφιλία του τμή-
ματος, που δέχεται κάθε 
έτος περίπου 150 εισακτέ-
ους, περισσότερους από 
άλλα μουσικά τμήματα στη 
χώρα, υπάρχει έλλειψη μόνι-
μου διδακτικού προσωπικού 
με αποτέλεσμα να μη διδά-
σκονται 17 από τα 33 μουσι-
κά όργανα ειδίκευσης.
Η κατάσταση έχει επιδεινω-
θεί τόσο πολύ φέτος που 
απειλεί την ολοκλήρωση του 
ακαδημαϊκού έτους και την 
απόκτηση πτυχίου για πολ-
λούς σπουδαστές.
Ο Σύλλογος Φοιτητών ζητά 
έκτακτο κονδύλι για τη 
λειτουργία του τμήματος, 
προσλήψεις μόνιμου προ-
σωπικού και επίλυση των 
προβλημάτων των υλικοτε-
χνικών υποδομών.
Οι φοιτητές, στην ανακοί-

νωσή τους, εκφράζουν ανη-
συχία για την απαξίωση της 
Δημόσιας Παιδείας και των 
Καλλιτεχνικών Σπουδών, 
υπογραμμίζοντας την αβε-
βαιότητα για το μέλλον τους.

ΙΩΑΝΝΙΝΑ:
• Τη διοργάνωση της 

σειράς ανοιχτών σε-
μιναρίων/διαλέξεων 
με τίτλο «Οικονομία 
και Κοινωνία» επα-
νεκκινεί το Εργαστή-
ριο Εφαρμοσμένης 
Οικονομικής και Κοι-
νωνικής Πολιτικής 
του Τμήματος Οικο-
νομικών Επιστημών 
του Πανεπιστημίου 
Ιωαννίνων, με σκοπό 
την παρουσίαση και 
ανάλυση σύγχρονων 
οικονομικών και κοι-
νωνικών θεμάτων.

Επιδίωξή του είναι η συμ-
μετοχή φοιτητών και απο-
φοίτων του Πανεπιστημίου, 
οικονομολόγων, καθώς και 
των πολιτών της ευρύτερης 
περιοχής των Ιωαννίνων. Η 
σειρά αυτή έρχεται ως συνέ-
χεια των επιτυχημένων προ-
ηγούμενων σεμιναρίων, που 
διοργάνωσε το Εργαστήριο 
και το Τμήμα, συμβάλλοντας 
στην ουσιαστική διασύνδεση 
του Πανεπιστημίου Ιωαννί-
νων με την τοπική κοινωνία.

Οι συμμετέχοντες είχαν την 
ευκαιρία να κατανοήσουν 
την αξία της υποστήριξης 

που παρέχεται από το νοσο-
κομείο σε αυτό το σημαντικό 
θέμα.

Η Γεωργία Νίκα, Επιμελή-
τρια Α΄ και Ψυχίατρος του 
ΓΝ Άρτας, ανέπτυξε το θέμα 

του κύκλου της βίας, ενώ η 
Αρετή Ζέρβα, Νοσηλεύτρια 
Δημόσιας Υγείας Κοινοτικής 
Νοσηλευτικής, παρουσίασε  
με τα παραδείγματα του τε-
λευταίου καιρού το σημαντι-
κό θέμα των γυναικοκτονιών 
.
Ο ρόλος της Αστυνομίας 
στην Ενδοοικογενειακή Βία 
αναλύθηκε από την Υπαστυ-
νόμο Β΄ Μαρία Κοτιλίδα, από 
το Γραφείο Αντιμετώπισης 
Ενδοοικογενειακής Βίας της 
Διεύθυνσης Αστυνομίας Άρ-
τας. Η παρουσίαση της έδω-
σε στο κοινό μια ευκαιρία να 
κατανοήσει τον τρόπο με 
τον οποίο οι αρχές επιδρούν 
σε αυτό το ζήτημα.
Το πρόσωπο και το προσω-
πείο της βίας αναδείχθηκαν 
με εξαιρετικό τρόπο από την 
Αναπληρώτρια Καθηγήτρια 
Ψυχολογίας Ελένη Δραγκιώ-

τη, που παρέθεσε μια ειδική 
οπτική στον τρόπο με τον 
οποίο η βία επηρεάζει τα 
άτομα και την κοινωνία συ-
νολικά.
Η ημερίδα ανταποκρίθηκε 
επιτυχώς στον στόχο της να 
ευαισθητοποιήσει, να ενημε-
ρώσει και να ενθαρρύνει τη 
συζήτηση για την εξάλειψη 
της βίας κατά των γυναικών. 
Οι εισηγήσεις ανοίγουν δι-
άπλατα παράθυρα στην κα-
τανόηση του προβλήματος, 
ενώ η παρουσίαση διαφό-
ρων οπτικών γωνιών προ-
σθέτει ποικιλία και εμπειρία 
στον διάλογο. Συνολικά, η 
εκδήλωση ανταποκρίθηκε με 
επιτυχία στην πρόκληση της 
αφύπνισης της κοινωνίας για 
τον σοβαρό κίνδυνο της βίας 
κατά των γυναικών.

Συνάντηση Μιχάλη Νικολάου με τον Πρόεδρο 
του ΠΑΣΟΚ για τα θέματα της Δικαιοσύνης

Με τον Πρόε-
δρο του ΠΑ-
Σ Ο Κ - Κ Ι Ν Α Λ 

Νίκο Ανδρουλάκη, την 
υπεύθυνη του Τομέα 
Δικαιοσύνης Μιλένα 
Αποστολάκη, τους κοι-
νοβουλευτικούς εκ-
προσώπους Δημήτρη 
Μάντζιο και Παναγιώτη 
Δουδωνή, με βουλευτές 
και λοιπά στελέχη του 
ιδίου κόμματος, συνα-
ντήθηκαν την Τετάρτη 
22 Νοεμβρίου 2023 ο 
Πρόεδρος του Δικηγο-
ρικού Συλλόγου Αθη-
νών Δημήτρης Βερβε-
σός και ο Πρόεδρος του 
Δικηγορικού Συλλόγου 
Άρτας Μιχάλης Νικολά-
ου, ως εκπρόσωποι της 
Συντονιστικής Επιτρο-
πής των Δικηγορικών 
Συλλόγων Ελλάδας.
    Η συνάντηση αυτή έγι-
νε στη Βουλή, στα πλαίσια 
των επαφών των θεσμικών 
οργάνων των Δικηγόρων 

με όλα τα κοινοβουλευτι-
κά κόμματα του λεγομένου 
δημοκρατικού τόξου, για 
θέματα που αφορούν τη λει-
τουργία της δικαιοσύνης, και 
στην προκειμένη περίπτωση 
είχε προγραμματισθεί αρχικά 
με την κα Μιλ. Αποστολά-
κη, στη διάρκεια της οποί-
ας προσήλθε και ο κος Νικ. 
Ανδρουλάκης. Στην προκει-
μένη δε περίπτωση, συζητή-

θηκαν κυρίως τα ζητήματα 
που προκύπτουν από την 
προωθούμενη νομοθετικά 
ενοποίηση-κατάργηση Δικα-
στηρίων της περιφέρειας, τις 
επιχειρούμενες αλλαγές ως 
προς την ταχύτερη απονομή 
της δικαιοσύνης κ.α. Ειδικό-
τερα, ως προς τον λεγόμενο 
και «Δικαστικό Καλλικράτη», 
τονίσθηκε η αναγκαιότητα 
υπάρξεως οπωσδήποτε ενός 

Πρωτοδικείου στην έδρα 
κάθε νομού, η στελέχωσή 
του με αναγκαίο αριθμό 
δικαστικών και εισαγ-
γελικών λειτουργών και 
φυσικά δικαστικών υπαλ-
λήλων, όρων αναγκαίων 
και αδιαπραγμάτευτων 
από πλευράς του δικηγο-
ρικού σώματος, καθόσον 
άπτονται των βασικών 
προϋποθέσεων για την 
εμπέδωση του συναισθή-
ματος απονομής δικαίου 
και ασφάλειας σε όλους 
τους πολίτες. Τόσο δε ο 
Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ-ΚΙ-
ΝΑΛ, όσο και οι λοιποί 
παριστάμενοι άκουσαν 
με προσοχή τα όσα εκτέ-
θηκαν και διαβεβαίωσαν 
ότι θα βρίσκονται στη 
διάθεση του δικηγορικού 
σώματος για διαβουλεύ-
σεις, ώστε να επιτευχθεί 
η εύρυθμη λειτουργία της 
δικαιοσύνης και ο ορθός 
τρόπος απονομής της. 

Έως και την Τετάρ-
τη 29 Νοεμβρίου 
2023, πραγματο-
ποιείται η διανομή 
τροφίμων προς 

τους δικαιούχους του Κοινωνι-
κού Παντοπωλείου του Δήμου 
Αρταίων.
Στους ωφελούμενους της Δο-
μής διανέμονται : χοιρινές 
μπριζόλες, νωπό κοτόπουλο, 
ελαιόλαδο, αλεύρι, ζάχαρη, 
τοματοχυμός, ρύζι, κριθαράκι, 
ζυμαρικά, φασόλια και αλάτι.
Επιπλέον, στις οικογένειες με 
ανήλικα τέκνα  δίνονται γάλα-
τα τύπου εβαπορέ (3 τεμ. ανά 
ανήλικο μέλος).

Αξίζει να σημειωθεί πως, οι 
ωφελούμενοι του Κοινωνι-
κού Παντοπωλείου του Δήμου 
Αρταίων ειδοποιούνται τηλε-
φωνικά, ενώ η διανομή πραγ-
ματοποιείται από τις 10:00 το 
πρωί έως 14:00 το μεσημέρι, 
στις εγκαταστάσεις του Κοινω-
νικού Παντοπωλείου και του 
Κοινωνικού Φαρμακείου, που 
βρίσκονται στην οδό Αρτινών 
Πεσόντων.
Για οποιαδήποτε πληροφο-
ρία σχετικά με τη διανομή, οι 
ωφελούμενοι μπορούν να επι-
κοινωνούν και τηλεφωνικά με 
τους αρμόδιους υπαλλήλους, 
στο τηλέφωνο 26810 24897.

Έως και την Τετάρτη 
29 Νοεμβρίου, 

η  διανομή 
τροφίμων προς 

τους δικαιούχους 
του Κοινωνικού 

Παντοπωλείου του 
Δήμου Αρταίων
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Ηπειρωτικές Γεύσεις Ηπειρωτικές Γεύσεις 
με Παράδοση και με Παράδοση και 

Μεράκι!!!Μεράκι!!!
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Δεν υπάρχει άλλος χρόνος για χάσιμο, 
τα μεγάλα ζητήματα είναι εδώ

Κυρία αντιπρόεδρε ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ - ΠΣ, μετράει μόλις 
36 βουλευτές στην Κοι-
νοβουλευτική του ομάδα; 
Πώς θα κινηθεί από εδώ 
και στο εξής;

Περνάμε μια δύσκολη και 
σύνθετη περίοδο, μετά τη 
διπλή εκλογική μας ήττα, 
την αποχώρηση του Αλέξη 
Τσίπρα, την παρατεταμένη 
εσωστρέφεια και την πρό-
σφατη διάσπαση. Όλη αυτή 
η κατάσταση μας έχει στοι-
χίσει και πολιτικά και συναι-
σθηματικά και προφανώς 
και αριθμητικά στην Βουλή. 
Είναι μια κρίση που μας έχει 
επηρεάσει όλες και όλους 
και διατρέχει το κόμμα μας 
μέχρι την βάση του. Τις επι-
λογές του καθενός από εμάς 
θα τις κρίνει τελικά η ιστο-
ρία. Ωστόσο, δεν υπάρχει 
άλλος χρόνος για χάσιμο. 
Τα μεγάλα ζητήματα είναι 
εδώ, ο αντίπαλος είναι εδώ, 
τα μεγάλα διακυβεύματα εί-
ναι εδώ. Και για να είμαστε 
ενεργοί, πρέπει να τα προ-
σπεράσουμε όλα αυτά και να 
μην εγκλωβιστούμε ούτε σε 
μια “αριστερή μελαγχολία” 
και - θα συνιστούσα - ούτε 
σε έναν “αριστερό ναρκισσι-
σμό”. Και προφανώς δεν θα 
αναλωθούμε σε έναν “εμφύ-
λιο” στον προοδευτικό χώρο, 
αλλά στον πραγματικό μας 
στόχο που δεν είναι άλλος 
από την υπεράσπιση της κοι-
νωνίας και τη δράση απένα-
ντι στο κυβερνών σύστημα. 
Βρισκόμαστε σε έναν κρίσι-
μο κοινοβουλευτικά μήνα. 
Έχουμε τον προϋπολογισμό, 
το φορολογικό νομοσχέδιο, 
το νομοσχέδιο για τα κόκκινα 
δάνεια και άλλα νομοσχέδια, 
που η κυβέρνηση της Νέας 
Δημοκρατίας επιχειρεί να 
επισπεύσει ανενόχλητη βα-
σισμένη στην πολυδιάσπαση 
της αντιπολίτευσης.

Υπάρχει ένα θέμα που 
αφορά τον τρόπο με τον 
οποίο χειρίζεται τις υπο-
θέσεις του κόμματος ο 
κ. Κασσελάκης. Πολλοί 
του ασκούν κριτική για 
«άγνοια» σε σχέση με 
τον ΣΥΡΙΖΑ - ΠΣ, αλλά 
και την ανθρωπογεωγρα-
φία της Αριστεράς στην 
Ελλάδα γενικότερα. Εσείς 
τι πιστεύετε;

Είμαι από αυτούς που στή-
ριξαν την εκλογή Προέδρου 
από τη βάση, όπως και η 
πλειοψηφία του Συνεδρί-
ου μας πριν ενάμιση χρόνο 
και οφείλουμε να σεβόμα-
στε και τις συλλογικές μας 
αποφάσεις και την επιλογή 
της βάσης μας στην πρό-
σφατη εσωκομματική κάλ-
πη. Επομένως, το ερώτημα 
που ενδεχομένως πρέπει να 
απαντήσουμε, αν θέλουμε 
να είμαστε ειλικρινείς και 
αυτοκριτικοί, είναι για ποιον 
λόγο η βάση έκανε αυτή την 
επιλογή και τι μήνυμα έστει-
λε. Προφανώς ο Στέφανος 
Κασσελάκης χρειάζεται το 

χρόνο του και οφείλουμε 
να τον δώσουμε παρόντες. 
Μπορεί να βγαίνουμε απο-
δυναμωμένοι από τις τελευ-
ταίες εξελίξεις, ωστόσο, στον 
ΣΥΡΙΖΑ – Προοδευτική Συμ-
μαχία υπάρχουν πολλά στε-
λέχη με πολιτική και κυβερ-
νητική εμπειρία, με γνώση 
και τεχνοκρατική επάρκεια. 
Συνεπώς, λειτουργώντας 
ως ομάδα ή ως “ορχήστρα” 
- όπως συνηθίζει να λέει και 
ο Πρόεδρος - και βεβαίως με 
τις αναγκαίες συνθέσεις που 
απαιτούνται στην πολιτική, 
θα υπερβούμε τις σημερινές 
δυσκολίες και θα πετύχουμε 
τους συλλογικούς μας στό-
χους.

Τελικά οι αποχωρήσεις 
έγιναν για να αποδυνα-
μωθεί ο ΣΥΡΙΖΑ - ΠΣ ή 
ο Αλέξης Τσίπρας; Λίγοι 

μπορούσαν να φαντα-
στούν πριν από δύο μή-
νες ότι ο κ. Τζανακόπου-
λος και η κα Αχτσιόγλου 
θα ήταν απέναντι στον 
τέως πρόεδρο του κόμ-
ματος επιλέγοντας να 
αποχωρήσουν.

Για τον Αλέξη Τσίπρα δεν 
υπάρχει ούτε η ανάγκη της 
“επιβεβαίωσης” ούτε η αγω-
νία της “αποδυνάμωσης”. 
Αυτό το γνωρίζουν όλοι και 
όποιος δεν το θυμάται του 
το θυμίζω. Ο ίδιος αποφάσι-
σε να αποχωρήσει από Πρό-
εδρος του κόμματος αφήνο-
ντας, όπως είπε, το νέο κύμα 
να περάσει με στόχο μια και-
νούργια ημέρα στον ΣΥΡΙΖΑ 
– Προοδευτική Συμμαχία. 
Η επιλογή όσων αποχώρη-
σαν εκ του αποτελέσματος 
αποδυναμώνει τον ΣΥΡΙΖΑ 

– Προοδευτική Συμμαχία, 
αποδυναμώνει την αξιωματι-
κή αντιπολίτευση της χώρας 
και βέβαια συμβάλλει στον 
κατακερματισμό του αριστε-
ρού προοδευτικού χώρου, 
την ώρα που η Νέα Δημο-
κρατία είναι κυρίαρχη και ο 
κ. Μητσοτάκης αισθάνεται 
ανενόχλητος να κυβερνά με 
αλαζονεία.

Πιστεύετε ότι ο κ. Τσα-
καλώτος και η κ. Αχτσιό-
γλου επέλεξαν να αποχω-
ρήσουν γιατί δεν ήθελαν 
να αποδεχτούν την ήττα 
τους ή υπάρχουν άλλοι 
λόγοι περισσότερο ή λι-
γότερο πολιτικοί;

Κύριε Διαμαντόπουλε, έχω 
ζήσει και στο παρελθόν δι-
ασπάσεις της Αριστεράς και 
τότε υπήρχαν ουσιαστικές 
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διαφορές, στρατηγικού χα-
ρακτήρα πολλές φορές. Για 
παράδειγμα, στη διάσπαση 
του 2015 υπήρχε η στρατη-
γικού χαρακτήρα διαφωνία 
που αφορούσε την ευρωπα-
ϊκή πορεία της χώρας. Σήμε-
ρα, δυσκολεύομαι να εντο-
πίσω τέτοιους λόγους που 
να οδηγήσουν σε μια τέτοια 
επιλογή. Και δυσκολεύομαι 
ακόμη περισσότερο, διότι ο 
ΣΥΡΙΖΑ – Προοδευτική Συμ-
μαχία, παρά την διπλή βαριά 
εκλογική ήττα του, είναι η 
αξιωματική αντιπολίτευση 
της χώρας αποτελώντας 
παράλληλα ένα σπάνιο και 
δύσκολο πολιτικό εγχείρημα 
στην Ευρώπη, ένα κόμμα της 
ριζοσπαστικής Αριστεράς να 
έχει καταφέρει να γίνει κυ-
βέρνηση και να είναι ο ένας 
από τους δύο πόλους του 
πολιτικού συστήματος για 
πάνω από δέκα χρόνια. Είναι 
τεράστιο αυτό που έχουμε 
πετύχει όλοι μαζί με Πρόε-
δρο τον Αλέξη Τσίπρα, για 
να γίνονται τέτοιες επιλογές 
αποχώρησης χωρίς να λαμ-
βάνονται υπόψιν όλα αυτά. 
Χωρίς να μπαίνει δηλαδή η 
μεγάλη εικόνα της κοινής 
μας ιστορίας και των όσων 
έχουμε πετύχει για την Αρι-
στερά πάνω από την επιλογή 
του κατακερματισμού. Την 
ίδια ώρα, όπως σε όλα τα 
κόμματα, έτσι και στον ΣΥΡΙ-
ΖΑ – Προοδευτική Συμμαχία, 
πάντα υπήρχαν και θα υπάρ-
χουν διαφορετικές απόψεις, 
πλειοψηφίες και μειοψηφίες, 
διάλογος στα όργανα, επί-
τευξη ή όχι συνθέσεων. Δεν 
είδα να επιδιώχθηκε καν αυ-
τός ο δρόμος. Από όλες τις 
απόψεις λοιπόν θεωρώ λά-
θος την επιλογή όσων απο-
φάσισαν να αποχωρήσουν.

Εσείς θα παραμείνετε 
στον ΣΥΡΙΖΑ - ΠΣ; Υπάρ-
χει περίπτωση να αποχω-
ρήσετε εάν ο κ. Κασσελά-
κης συνεχίσει να πέφτει 
σε αντιφάσεις όπως αυτή 
για το περίφημο «μαξιλά-
ρι» των 37 δισ. ευρώ;

Όπως σας είπα πριν, παρα-
μένω στον ΣΥΡΙΖΑ – Προ-
οδευτική Συμμαχία. Για την 
ιστορία μας, για όσα έχουμε 
πετύχει και για όσα οφείλου-
με να αγωνιστούμε για την 
χώρα και την κοινωνία. Για 
να υπερασπιστώ τη σπου-
δαία παρακαταθήκη της 
κυβέρνησης μας με πρωθυ-
πουργό τον Αλέξη Τσίπρα. 
Την έξοδο της χώρας από 
τα μνημόνια, το μαξιλάρι 
ασφαλείας, τη ρύθμιση του 
χρέους, την προστασία της 
κοινωνικής συνοχής, την 
ιστορική Συμφωνία των Πρε-
σπών. Παραμένω γιατί θεω-
ρώ ότι αυτός είναι ο χώρος 
που μπορεί να εκφράσει συ-
μπεριληπτικά και πλειοψηφι-
κά τον προοδευτικό κόσμο, 
από την ριζοσπαστική και 
ανανεωτική αριστερά έως το 
προοδευτικό κέντρο.

Συνέντευξη της Όλγας Γεροβασίλη, Δ’ Αντιπροέδρου της 
ΒτΕ και βουλευτή Άρτας του ΣΥΡΙΖΑ – Π.Σ., στο Libre.

gr και τον Χρόνη Διαμαντόπουλο

Μπορούμε να εξακολουθήσουμε να είμαστε 
χρήσιμοι στην μεγάλη κοινωνική πλειοψηφία 
στην οποία ομνύουμε. Πώς θα δομήσουμε ένα 

σύγχρονο κόμμα που θα παράγει πολιτική, 
εμπνέοντας σοβαρότητα και προοπτική; 

Πως θα χτίσουμε εφεξής τη σχέση μας με την 
κοινωνία ώστε να δομήσουμε την σχέση μας 

με εμπιστοσύνη για μία εναλλακτική πρόταση 
προοδευτικής διακυβέρνησης;
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ΝΙΚΟΣ ΕΥΤΑΞΙΑΣ ΓΙΑ ΤΟ ΣΥΣΤΗΜΑ ΥΓΕΙΑΣ: 
ΠΑΝΗΓΥΡΙΖΟΝΤΑΣ ΣΤΑ ΣΥΝΤΡΙΜΜΙΑ

Ο σχεδιασμός του 
Υπουργείου Υγεί-
ας για το <<νέο 
ΕΣΥ>>,που μα-
γικά θα λύσει τα 

προβλήματα, ξεκίνησε πανη-
γυρικά!
Νοσοκομεία ως αυτόνομες επι-
χειρηματικές μονάδες με έσοδα 
και χρηματοδότηση ανάλογα 
με την παραγωγικότητά τους, 
πρωτοβάθμια περίθαλψη χω-
ρίς δημόσιες δομές υγείας(με 
προβολή της ψεύτικης αντιπα-
ράθεσης μεταξύ δομών όπως 
τα τακτικά εξωτερικά ιατρεία, 
τα περιφερειακά ιατρεία και τα  
κέντρα υγείας, που το πρόβλη-
μα δήθεν δεν είναι η υποστελέ-
χωσή τους, αλλά το ότι επιφέ-
ρουν <<ταλαιπωρία>> στους 
ασθενείς λόγω του <<ξεπερα-
σμένου>> τρόπου λειτουργίας 
τους),δράσεις και ευαισθητο-
ποιήσεις για την παρακολούθη-
ση χρονίων ζητημάτων υγείας 
,αντί για κεντρικά σχεδιασμένο 
σύστημα  πρωτοβάθμιας υγεί-
ας, δωρεές, ΜΚΟ, συμπράξεις 
με τον ιδιωτικό τομέα, μείωση 

επιστήμη, αφού από τη μία θα 
παρουσιάζει την πρόοδο και 
τις δυνατότητες της εποχής 
στον τομέα της υγείας και από 
την άλλη θα γελάει σαρκαστι-
κά στους πολλούς που δε θα 
έχουν πρόσβαση σε αυτές.
Είναι ανάγκη να κατανοήσου-
με ότι στο χορό που στήνουν 
στα συντρίμμια του ΕΣΥ, εμείς 
πρέπει να εμφανιστούμε απρό-
σκλητοι και να τους τον χαλά-
σουμε!
Το πρόβλημα δεν φανερώνεται 
με την επιχειρηματολογία τους, 
για παθογένειες, λάθη, ικανούς 
μάνατζερ κλπ. Το θέμα είναι η 
λογική του κόστους! Αυτό είναι 
που η τωρινή και οι προηγού-
μενες κυβερνήσεις, ήθελαν και 
θέλουν να <<αποτινάξουν>> 
από πάνω τους.
Εμείς, οφείλουμε να μιλάμε για 
το πώς στα ερείπια του ΕΣΥ, θα 
διεκδικήσουμε να ξαναχτίσου-
με ένα δημόσιο-δωρεάν σύ-
στημα υγείας για όλους !
Νίκος Ευταξίας, ΛΑΙΚΗ ΣΥ-
ΣΠΕΙΡΩΣΗ ΑΡΤΑΣ.

Κώστας Μπάρκας: Το τμήμα Λογιστικής και 
Χρηματοικονομικής να παραμείνει στην Πρέβεζα

Επίκαιρη Ερώτηση προς τον 
Υπουργό Παιδείας κατέθεσε ο 
Βουλευτής ΣΥΡΙΖΑ- Προοδευτική 
Συμμαχία Νομού Πρέβεζας, Κώ-
στας Μπάρκας, ώστε να μάθει τις 
προθέσεις του ύστερα από όσα εκ 
νέου ακούγονται για τη μεταφορά 
του τμήματος Λογιστικής και Χρη-
ματοοικονομικής από την Πρέβεζα 
στα Γιάννενα. 
Ο κ. Υπουργός θα πρέπει να απα-
ντήσει για πολλά παράδοξα, που 
μεθοδεύονται για να μεταφερθεί το 
τμήμα. Θα πρέπει να απαντήσει, για 
παράδειγμα, πώς μπορεί να εξηγη-
θεί ότι ενώ υπάρχει, μεταξύ άλλων, 
ως κριτήριο μεταφοράς 
ενός τμήματος, η επάρκεια 
υποδομών, δεν υπάρχει 
στα Γιάννενα σε ορίζοντα 
τουλάχιστον πενταετίας η 
δημιουργία νέων υποδο-
μών. 
Όταν το παράρτημα στην 
Πρέβεζα έχει χώρους όχι 
για ένα, αλλά για δυο τμή-
ματα. Πώς μπορεί να εξη-
γηθεί η σκοπιμότητα μετα-
φοράς, άλλο ένα κριτήριο 
που λαμβάνεται υπόψη, 
όταν στον στρατηγικό σχε-
διασμό του πανεπιστημίου 
γίνεται διακριτή αναφορά σε πανε-
πιστημιακό τμήμα στην Πρέβεζα και 
μέσα σε λίγους μήνες αλλάζει αυτό 
με απόφαση- πρόταση μόνο των 
καθηγητών του τμήματος, χωρίς 
να υπάρχει η σύμφωνη γνώμη διοι-
κητικού προσωπικού και φοιτητών. 
Όταν αυτό που θέλουν ορισμένοι 

να δημιουργηθεί θα οδηγήσει σε 
μια κατάσταση όπου οι διδάσκο-
ντες και το προσωπικό θα κινούνται 
μεταξύ Πρέβεζας και Ιωαννίνων και 
θα υποστηρίζουν ταυτόχρονα τρία 
(3) προγράμματα σπουδών (προ-
πτυχιακό, μεταπτυχιακό και διδα-
κτορικά). Παράλληλα, οι φοιτητές 
που προβλέπεται να εισαχθούν στα 
Γιάννενα για το Α΄ εξάμηνο θα δι-
δάσκονται, λόγω της έλλειψης σε 
αίθουσες, σε τέσσερα (4) διαφορε-
τικά σημεία (στο κύριο campus του 
πανεπιστήμιου Ιωαννίνων και του 
πρώην ΤΕΙ). 
Πώς μπορεί να εξηγηθεί ότι ενώ 

διασπείρεται από αυτούς που πρω-
τοστατούν στη μεταφορά η «ανη-
συχία» για την ελκυστικότητα του 
στην προσέλκυση εισακτέων, την 
ίδια στιγμή στο Πανεπιστήμιο Ιω-
αννίνων υπάρχουν τμήματα με 
τριάντα εισακτέους. Δεν ακούστη-
κε για αυτά τα τμήματα από τους 

καθηγητές τους κάποια πρόθεση 
για μεταφορά του τμήματος, ούτε 
ακούστηκε από τους υπεύθυ-
νους των τμημάτων αυτών προς 
την κοινωνία των Ιωαννίνων, ότι 
τα τμήματα αυτά που εδρεύουν 
στα Ιωάννινα αργά ή γρήγορα θα 
κλείσουν. Γιατί τόση πρεμούρα να 
φύγει το τμήμα από την Πρέβεζα, 
όταν οι εισακτέοι είναι υπερδιπλά-
σιοι από το ελάχιστο όριο που έχει 
θέσει το υπουργείο για τη βιωσι-
μότητα του τμήματος. Ένα τμήμα 
που πλέον καλύπτει, ολόκληρη 
την βορειοδυτική ακτή του Ιονίου, 
από τη Ναυπακτία μέχρι την Κέρ-

κυρα και δεν υπάρχει πα-
ρεμφερές τμήμα. Συνεπώς 
και σε συνδυασμό με την 
αναπτυξιακή δυναμική της 
περιοχής αυτής έχει όλα 
τα εχέγγυα ένα τμήμα οι-
κονομικής κατεύθυνσης όχι 
να συρρικνωθεί, αλλά να 
μεγαλώσει ακόμα περισ-
σότερο. Επίσης, το σύνολο 
των τοπικών φορέων και η 
Περιφέρεια Ηπείρου έχουν 
αντιταχθεί σε οποιοδήποτε 
ενδεχόμενο μεταφοράς. 
Έχοντας κατά νου τα πα-
ραπάνω δεδομένα, ο κ. 

Μπάρκας ζητά από τον Υπουργό 
Παιδείας να δημοσιοποιήσει τη 
γνωμοδότηση της ΕΘΑΑΕ και δεύ-
τερον, ποιες είναι οι προθέσεις του 
σχετικά με το μέλλον του τμήματος 
Λογιστικής και Χρηματοοικονομικής 
της Πρέβεζας. 

νοσοκομειακών μονάδων(ένα 
κεντρικό-πολλά υποβαθμισμέ-
να περιφερειακά ως κέντρα 
υγείας, με δυνατότητα μετακί-
νησης των εργαζομένων για να 

καλύπτονται οι ανάγκες, δηλα-
δή επιβολή του εντέλλεσθε και 
αλλαγή των ήδη διαλυμένων 
εργασιακών σχέσεων και δικαι-
ωμάτων).

Αυτό, δυστυχώς, είναι το σχέ-
διο για ένα σύστημα υγείας που 
ΔΕΝ θα είναι δημόσιο, ΔΕΝ θα 
είναι δωρεάν για όλους και θα 
ξεφτιλίζει ,κατά μία έννοια, την 

Πώς μπορεί να εξηγηθεί ότι 
ενώ διασπείρεται από αυ-

τούς που πρωτοστατούν στη 
μεταφορά η «ανησυχία» για 
την ελκυστικότητα του στην 
προσέλκυση εισακτέων, την 

ίδια στιγμή στο Πανεπιστήμιο 
Ιωαννίνων υπάρχουν τμήματα 

με τριάντα εισακτέους. 
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Η κατάσταση στον το-
μέα της Υγείας σε όλη 
την χώρα, αλλά και 
στον νομό μας, είναι 

απαράδεκτη. Η πολιτική της 
κυβέρνησης της ΝΔ, σε συνέ-
χεια των πολιτικών όλων των 
κυβερνήσεων και των κατευ-
θύνσεων της Ε.Ε, βάζει στο 
«ζύγι» των αναγκών του κε-
φαλαίου τις ανάγκες μας και 
μας καταδικάζει σε επικίνδυνες 
ελλείψεις.
Η κυβέρνηση προκαλεί όταν δεν 
προκηρύσσει θέσεις για να καλυ-
φθούν τα κενά στα νοσοκομεία. 
Προκαλεί όταν καταδικάζει  ολό-
κληρο τον νομό Άρτας, να τρέ-
χει στα Γιάννενα, στην Πάτρα και 
αλλού, για τις πιο απλές εξετάσεις 
και εγχειρήσεις. Προκαλεί όταν 
ολόκληρες μονάδες στο νοσοκο-
μείο της Άρτας κλείνουν λόγω της 
έλλειψης γιατρών, όταν δεν παίρ-
νονται μέτρα υγείας και ασφάλειας 
από την εργοδοσία, όταν δεν υπάρ-
χουν επιθεωρητές εργασίας. Με τις 
πολιτικές τους, είτε μας σπρώχνουν 
στους ιδιώτες και στα κοράκια της 
ιδιωτικής υγείας, είτε μας καταδικά-
ζουν το 2023 να ζούμε χωρίς περί-
θαλψη.
Από όποια μεριά και να το ψάξει 
κανείς θα δει πως έχουμε απέναντί 
μας μια διαχρονική πολιτική υπο-
χρηματοδότησης, υποστελέχωσης 
και εμπορευματοποίησης της Υγεί-
ας, που σε συνδυασμό με το ότι 
μετατρέψανε το σύστημα υγείας 
την περίοδο της πανδημίας σε σύ-
στημα αντιμετώπισης μίας νόσου 
έχει οδηγήσει σε οριακές καταστά-
σεις. Συνολικά έχουμε επιδείνωση 
των όρων ζωής και των συνθηκών 
διαβίωσης της εργατικής τάξης και 
του λαού.

Ολόκληρα νοσοκομεία είναι υπό 
κατάρρευση και απειλούνται με 
κλείσιμο. Τμήματα και κλινικές βά-
ζουν λουκέτο. Τμήματα και κλινικές 
κρίσιμα όχι μόνο για την τακτική 
λειτουργία των νοσοκομείων, αλλά 
και για την αντιμετώπιση των επει-
γόντων περιστατικών. Η κατάστα-
ση που διαμορφώνεται είναι πλέ-
ον επικίνδυνη για τους ασθενείς. 
Προγραμματισμένες θεραπείες και 
χειρουργεία αναβάλλονται, η ποι-
ότητα των υπηρεσιών Υγείας έχει 
υποβαθμιστεί δραματικά.

Η περίφημη «ενίσχυση» του δη-
μόσιου συστήματος υγείας αφορά 
ολιγόμηνες παρατάσεις των συμ-
βάσεων εργασίας ορισμένου χρό-
νου, την αξιοποίηση επικουρικού 
προσωπικού, ιδιωτών γιατρών, τις 
μετακινήσεις γιατρών από τμήμα 
σε τμήμα, ή και από νομό σε νομό.
 
Το νοσοκομείο της Άρτας λειτουρ-
γεί με 32 οργανικά κενά στις θέσεις 
της Ιατρικής Υπηρεσίας (από 95 
οργανικές θέσεις αυτήν την στιγ-
μή υπηρετούν 63 ειδικευμένοι για-
τροί). Πιο ενδεικτικά: 
Στο ακτινολογικό εργαστήριο, υπη-
ρετούν αυτή τη στιγμή μόνο 2 ει-
δικοί γιατροί χωρίς την παρουσία 
κανενός ειδικευμένου παρότι υπάρ-

ΣΥΛΛΑΛΗΤΗΡΙΟ ΓΙΑ ΤΗΝ ΥΓΕΙΑ 
THN  ΠΕΜΠΤΗ 30 ΝΟΕΜΒΡΗ στις 7μμ ΣΤΗΝ ΠΛΑΤΕΙΑ ΚΙΛΚΙΣ

χουν 3 κενές θέσεις, με αποτέλε-
σμα να υπάρχουν κενά εφημεριών 
με όλους τους κινδύνους που συ-
νεπάγεται η μη λειτουργία ακτινο-
διαγνωστικού για τις τακτικές και 
έκτακτες ανάγκες των ασθενών. 
Η Μονάδα Μεσογειακής Αναιμίας 
παραμένει κλειστή. Η Νεφρολο-
γική κλινική, λειτουργεί με 2 για-
τρούς, σκοπίμως υποβαθμιζόμενη 
προς όφελος της «ιδιωτικής πρω-
τοβουλίας» που βρήκε πρόσφορο 
έδαφος να εκμεταλλευτεί το κενό 
που αφήνει ο κρατικός τομέας. Το 
Παθολογοανατομικό τμήμα λει-
τουργεί χωρίς γιατρό και οι βιοψίες 
στέλνονται στην Αθήνα με μεγάλη 
καθυστέρηση στα αποτελέσματα, 
με ό,τι αυτό συνεπάγεται για την 
έγκαιρη διάγνωση και θεραπεία. Η 
Πνευμονολογική κλινική διαθέτει 
μόλις 3 ιατρούς. Η Παθολογική κλι-
νική έχει 4 από 6 γιατρούς που είναι 

στον οργανισμό  της. Η Χειρουργι-
κή κλινική αυτή την στιγμή έχει 3  
γιατρούς.
Χειρότερη είναι η κατάσταση που 
επικρατεί στο Κέντρο Υγείας Άρ-
τας. Δεκάδες κενά σε γιατρούς, 
νοσηλευτικό προσωπικό και υλι-
κοτεχνική υποδομή. Ενώ μεγάλο 
πρόβλημα υπάρχει και με την στέ-
γαση των υπηρεσιών του Κέντρου 
Υγείας (λίγες αίθουσες, διάσπαρτες 
υπηρεσίες σε όλη την πόλη) με 
αποτέλεσμα να δυσκολεύουν την 
σωστή λειτουργία του ΚΥ και την 
εξυπηρέτηση των πολιτών.
Φτάνει πια με αυτή την κατάσταση. 
Δεν συμβιβαζόμαστε! Ξέρουμε ότι 
ο λαός σώζει τον λαό και παίρνουμε 
ξανά την κατάσταση στα χέρια μας. 
Απαιτούμε λύσεις εδώ και τώρα! 
Υγεία αποκλειστικά δημόσια και 
δωρεάν για όλους με πλήρη στελέ-
χωση όλων των δημόσιων δομών 

με γενναία κρατική χρηματοδότη-
ση! Λέμε όχι στην μετατροπή του 
νοσοκομείου της Άρτας σε κέντρο 
υγείας!!! 
Με τον αγώνα μας να απαιτήσουμε 
εδώ και τώρα:
• Να μην κλείσει, συγχω-
νευτεί, καταργηθεί κανένα τμήμα, 
κλινική, ΚΥ. Να επαναλειτουργή-
σουν οι δημόσιες μονάδες υγείας 
που έχουν κλείσει.
• Όχι στις λύσεις – μπαλώ-
ματα για την κάλυψη των κενών 
με μετακινήσεις προσωπικού, προ-
σλήψεις συμβασιούχων, ιδιωτών με 
μπλοκάκι κλπ.
• Ταυτόχρονη προκήρυξη 
του συνόλου των κενών οργανικών 
θέσεων και μαζικές προσλήψεις μό-
νιμου προσωπικού με κατ’ επείγου-
σες διαδικασίες.
• Άμεση πρόσληψη όλου 
του αναγκαίου προσωπικού για τη 

λειτουργία των διαθέσιμων χει-
ρουργικών κρεβατιών.
• Καμία απόλυση συμβασι-
ούχου, επικουρικού, εργολαβικού 
εργαζόμενου. Μονιμοποίηση όλων 
των εργαζομένων που εργάζονται 
με ελαστικές μορφές απασχόλησης 
χωρίς όρους και προϋποθέσεις.
• Αύξηση της χρηματοδό-
τησης από τον κρατικό προϋπολο-
γισμό. Κατάργηση των πληρωμών 
των ασθενών στην απογευματινή 
λειτουργία των νοσοκομείων. Κα-
τάργηση των ασφαλιστικών ει-
σφορών για τον κλάδο της υγείας. 
Καμία περικοπή στην κάλυψη των 
αναγκαίων εξετάσεων, φαρμάκων, 
θεραπειών.
• Αποκλειστική χρηματο-
δότηση των δημόσιων μονάδων 
υγείας από τον κρατικό προϋπο-
λογισμό. Όχι στην εφαρμογή του 
νόμου Γκάγκα  που καταργεί την 
αποκλειστική απασχόληση των για-
τρών του ΕΣΥ.
• Όχι στις Συμπράξεις Δη-
μοσίου και Ιδιωτικού Τομέα.
• Αυξήσεις στους μισθούς 
των υγειονομικών, αξιοπρεπείς 
συνθήκες εργασίας ώστε να αντι-
στραφεί το κύμα μαζικών αποχω-
ρήσεων.
• Να μην προχωρήσουν οι 
σχεδιασμοί της κυβέρνησης για τον 
προσωπικό γιατρό. 
• Ενίσχυση των Κέντρων 
Υγείας με προσλήψεις γιατρών 
όλων των ειδικοτήτων και όλου 
του αναγκαίου προσωπικού. Να 
γίνει καινούργιο σύγχρονο Κέντρο 
Υγείας που θα συγκεντρώσει όλες 
τις υπηρεσίες σε αυτό.
ΟΛΟΙ ΚΑΙ ΟΛΕΣ ΣΤΟ ΣΥΛΛΑΛΗ-
ΤΗΡΙΟ ΓΙΑ ΤΗΝ ΥΠΕΡΑΣΠΙΣΗ ΤΗΣ 
ΥΓΕΙΑΣ ΤΟΥ ΛΑΟΥ ΠΕΜΠΤΗ 30 
ΝΟΕΜΒΡΗ στις 7μμ ΣΤΗΝ ΠΛΑΤΕΙΑ 
ΚΙΛΚΙΣ

Ο Γιώργος Στύλιος εισηγητής στο Νομοσχέδιο κύρωσης του 
Ελληνο-ινδικού μνημονίου συνεργασίας για τον πρωτογενή τομέα

Εισηγητής του Νομοσχε-
δίου για την κύρωση 
του μνημονίου συνερ-
γασίας μεταξύ του ελ-

ληνικού Υπουργείου Αγροτικής 
Ανάπτυξης & Τροφίμων και του 
αντίστοιχου ινδικού υπουργεί-
ου ήταν ο Γιώργος Στύλιος. Ο 
Βουλευτής Άρτας της Νέας Δη-
μοκρατίας ανέλυσε τα βασικά 
άρθρα του μνημονίου συνερ-
γασίας ανάμεσα στις δύο χώρες 
στον πρωτογενή τομέα. Μία 
διακρατική συμφωνία που κα-
λύπτει κάθε τομέα της ζωικής 
και της φυτικής παραγωγής 
και εστιάζει στην ανταλλαγή 
τεχνογνωσίας και τις συνέργει-
ες μεταξύ ερευνητικών ιδρυ-
μάτων και πανεπιστημίων των 
δύο χωρών.
Στην ομιλία του ο κ. Στύλιος ανέ-
φερε πως η Ελλάδα επενδύει στην 
οικονομική συνεργασία με την Ιν-
δία, με τις εμπορικές συναλλαγές 
μας να διαμορφώνονται πλέον στα 
1,32 δισ. ευρώ το έτος. Μια θετική 
δυναμική που οφείλουμε να εκμε-
ταλλευτούμε και στον πρωτογενή 

τομέα, αφού η Ινδία είναι ανάμεσα 
στους μεγαλύτερους παραγωγούς 
του Κόσμου στα σιτηρά, το γάλα 
και τα όσπρια. 
Τόνισε, μάλιστα, το γεγονός πως τα 
τελευταία χρόνια η ελληνική παρα-
γωγή αποκτά πρόσβαση στην Ινδι-

κή αγορά. Με τις εξαγωγές αγρο-
τικών προϊόντων να παρουσιάζουν 
συνεχή ανοδική πορεία και την αξία 
τους να ανέρχεται για το 2022 στα 
19,2 εκατ. ευρώ. Το μνημόνιο συ-
νεργασίας ανάμεσα στις δύο χώρες 
δίνει έμφαση σε ζητήματα ασφά-

λειας και πιστοποίησης των τροφί-
μων και διευκολύνει τις εισαγωγές 
και εξαγωγές προϊόντων. Αποτελεί, 
συνεπώς, ένα σημαντικό βήμα για 
να ενισχύσουμε την παρουσία των 
ελληνικών προϊόντων στην Ινδία. 
Ειδικά του ακτινιδίου, που τα τε-
λευταία χρόνια με την ποιότητά 
του έχει αποκτήσει σημαντική θέση 
στην εκεί αγορά.
Ολοκληρώνοντας την τοποθέτησή 
του, ο Γιώργος Στύλιος σημείωσε 
πως το μνημόνιο είναι αποτέλεσμα 
επαφών στο υψηλότερο επίπεδο 
μεταξύ του Έλληνα πρωθυπουρ-
γού Κυριάκου Μητσοτάκη και του 
Ινδού ομόλογού του, Narendra 
Modi. Επαφές που όπως υπογράμ-
μισε: «έχουν βάλει τις βάσεις για 
μια αμοιβαία επωφελή συνεργα-
σία. Σύμφωνα με τις ευρωπαϊκές 
στρατηγικές της «From Farm to 
Fork» και της «Green Deal» 2020-
2030. Υλοποιώντας την εθνική μας 
στρατηγική για τη δημιουργία ενός 
«πράσινου», ανθεκτικού, βιώσι-
μου, ψηφιακού και ανταγωνιστικού 
πρωτογενή τομέα»
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Καλυφθείτε… Προτάξτε τις 
ασπίδες σας… Φορέστε τα 
κράνη σας… Ο Εκηβόλος επι-
στρέφει… Μόνο που τα εχε-

πευκή βέλη του από εδώ και πέρα θα 
έχουν ευρύτερους στόχους… 

***
«…Αυτή η αναπάντεχη πρωτιά του 
Στέφανου, όχι του Αρτινού, στις εκλο-
γές της περασμένης Κυριακής στον 
ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ, εμένα μου καρφώθηκε 
στο μυαλό ότι είναι η κρύα εκδίκηση  
των  «Τσιπραίων»,  για τις τρικλο-
ποδιές που έβαλλαν στον Αλέξη  οι 
«ομπρελιστές» και  βάλε, στην προ-
σπάθεια να μετασχηματίσει τον ΣΥΡΙ-
ΖΑ σε  σύγχρονο σοσιαλδημοκρατικό 
κόμμα» Αυτά έγραφε ο «Αποψ(η)νός Εκη-
βόλος»  στο σημείωμα «ΒΕΛΗ ΕΧΕΠΕΥΚΗ» 
στην «ΑΠΟΨΗ» της 21ης/9/2023. Για να 
προσθέσει στη συνέχεια: «  Ωστόσο ανε-
ξάρτητα από το ποιος ή ποια θα εκλε-
γεί πρόεδρος   στις νέες εκλογές της 
Κυριακής, το κόμμα της αξιωματικής 
αντιπολιτεύσεως φαίνεται να μπαίνει 
σε τροχιά διάσπασης.   Με πρόεδρο 
τον Στέφανο από τις κολλημένες πολι-
τείες, όπως ονόμαζε τις ΗΠΑ ο αείμνη-
στος κωμικός Κ. Χατζηχρήστος, που 
είναι και το πιθανότερο να εκλεγεί, 
όλα τα ιστορικά στελέχη που προέρ-
χονται από την Αριστερά, μάλλον θα 
του κουνήσουν το μαντήλι….». Τώρα 
εσείς, οι φανατικοί αναγνώστες του, 
πρέπει να παραδεχτείτε ότι ο «Απο-
ψ(η)νός Εκηβόλος» έπεσε διάνα στις 
«συριζό-προβλέψεις» του και πως με 
τα πιο πάνω αναδρομικά, δικαιολογη-
μένα …   «βλογάει τα γένια του.» 
Για αυτό σας λέει: να διαβάζετε φανατικά 
την «Α» και ειδικότερα τον «Αποψ(η)νό 
Εκηβόλο»

***
 Από το άλλο μέρος η μαζική αποχώρηση 
αριθμού βουλευτών και κομματικών στελε-
χών από τον ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ κατά τα φαινόμε-
να θα συνεχιστεί. Και   η … αιμορραγία που  
θα υφίσταται με την πάροδο του χρόνου θα 
τον αποδυναμώσει σε τέτοιο βαθμό, ώστε 
ο νυν πρόεδρος  κ. Στέφανος  Κασσελάκης  
να αναγκαστεί. να παραιτηθεί. από την ηγε-
σία του. Αυτές οι δυσοίωνες προβλέψεις, 
ωστόσο, αναγκάζουν τους νοσταλγούς  
του πρώην προέδρου και(πρώην) πρωθυ-
πουργού κ. Αλ. Τσίπρα- και όχι μόνο, να  
ζητήσουν την επιστροφή του στην 
ηγεσία του κόμματος και την επανί-
δρυσή του. Μάλιστα κάποιοι  φανα-
τικοί υποστηρικτές του που τα έχουν 
καλά με την ιστορία, τον βλέπουν να 
επιστρέφει,  ως άλλος Κιγκινάτος και 
να ενώνει το κόμμα… (σ. σ, πρόκει-
ται για τον ενάρετο Ρωμαίο  πολιτικό 
και στρατιωτικό ηγέτη, που  ενώ είχε 
παραιτηθεί των αξιωμάτων του για να 
ασχοληθεί με τις καλλιέργειες μικρού 
χωραφιού του κοντά στον Τίβερη,  οι 
συγκλητικοί της αρχαίας Ρώμης ανα-
κηρύσσοντάς τον ομόφωνα «δικτάτο-
ρα»,  τον έπεισαν να επανέλθει στην 
ενεργό δράση. Ο ίδιος τεθείς επικεφα-
λής στρατηγός των ρωμαϊκών λεγεώνων 
αφού κατενίκησε τους εχθρούς Αικούους, 
παραιτήθηκε και πάλι επανερχόμενος στο 
χωράφι του. Σημειωτέον ότι η διάρκεια της 
θητείας του ήταν 16 ημέρες). 

*** 
Καλά το σαφάρι της Αρτινής Τροχαί-

ΒΕΛΗ ΕΧΕΠΕΥΚΗ
(Η ΕΠΙΣΤΡΟΦΗ ΜΕΤΑ ΤΙΣ ΕΚΛΟΓΕΣ ΓΙΑ ... ΕΥΡΥΤΕΡΟΥΣ ΣΤΟΧΟΥΣ)

ας, την προ-περασμένη εβδομάδα, για 
τον εντοπισμό των παραβατών του 
ΚΟΚ … έγραψε. Πράγματι πολλά και ποι-
κίλα τα… θηράματα που έπεσαν στις παγίδες 
των ελεγκτικών οργάνων της… Και βροχή 
έπεσαν  οι κλήσεις στους παραβάτες: για 
«αφόρετο κράνος», «παράνομη στάθ-
μευση», «ηχορύπανση;», «αφόρετη 
ζώνη ασφάλειας» κ.ά, που όχι μόνο 
τρόμαξαν τους ίδιους αλλά και εξήραν 
την φαντασία των «συνομωσιολογού-
ντων»,  που είδαν αυτή την ξαφνική και 
οργανωμένη επιχείρηση «συνετισμού»  
και ως μια  έμμεση ενίσχυση των ταμεί-
ων του Δήμου, από τα πολλά πρόστιμα 
που τελικά θα  αποληρώσουν οι λογιών 
παραβάτες. του ΚΟΚ. Και βέβαια οι επο-
χούμενοι πρέπει να τηρούν τις κείμενες 
διατάξεις του νόμου…. Ωστόσο η αυστη-
ρή εφαρμογή τους δημιουργεί  και κάποιες 
παράλληλες σκέψεις αν όχι ενστάσεις. Έτσι, 
για παράδειγμα,  στον εποχούμενο δι-
κυκλιστή που κινείται στους  κυκλοφο-
ριακά υπερφορτωμένους δρόμους της 
μεγαλούπολης  ή σε περιφερειακούς 
ταχείας κυκλοφορίας είναι πιθανότερο 
να επισυμβεί ατύχημα(σ. σ, να προκα-
λέσει ή να του προκληθεί) και εντεύθεν 
ο ακάλυπτος αναβάτης να υποστεί σω-
ματική βλάβη, από ό, τι σε εκείνον που 
διατρέχει τις κοντινές οδούς στον περι-
ορισμένο αστικό χώρο μια μικρής επαρ-
χιακής πόλης.

 ***
 Υπό αυτή την έννοια  η εφαρμογή της σχετι-
κής διάταξης του ΚΟΚ, που αναμφίβολα έχει 
ως σκοπό την προστασία της ανθρώπινης 
ζωής, εξ’ αντικειμένου οφείλει να έχει 
αναλογική αυστηρότητα. Δηλαδή, κατά 
τα ανωτέρω, το «αφόρετο κράνος» να 
αντιμετωπίζεται με μεγαλύτερη αυστη-
ρότητα στον εποχούμενο δικυκλιστή 
της μεγαλούπολης και λιγότερο αυστη-
ρά σε εκείνον της μικρής «επαρχιωτού-
πολης.» Ωστόσο επειδή ο νομοθέτης δεν 
θέλει, ή δεν μπορεί να λάβει υπόψη τέτοιου 
είδους ιδιαιτερότητες περί την εφαρμογή 
του νόμου, με συνέπεια οι σχετικές άνωθεν 
εφαρμοστικές ντιρεκτίβες να είναι ενιαίες, 
ίσως η επιείκεια των αστυνομικών ορ-
γάνων απέναντι στους παραβάτες της 
μικρής πόλης  να είναι ο τρόπος, που θα 

«αμβλύνει» τις γωνίες   της πιο πάνω 
αυστηρότητας. Αυτό εν τοις πράγμασι, ση-
μαίνει ότι μια ελαστική αντιμετώπιση του πα-
ραβάτη, από το καθ’ ύλην αρμόδιο ελεγκτικό 
όργανο της Τροχαίας μέχρι την κρίνουσα τις 
υποβαλλόμενες ενστάσεις διεύθυνσή της, 
πρέπει να, είναι ζητούμενο. Εξ’ άλλου μια 
τέτοια αντιμετώπιση, προάγει έμμεσα, την 
αμοιβαία εμπιστοσύνη και την καλή σχέση  
της Αστυνομίας με τον πολίτη, που επίσης εί-
ναι ζητούμενο…. Φυσικά και τα πιο πάνω 
εξαιρούν τους κατ’ επανάληψη παρα-
βάτες και προεχόντως τους επονομαζό-
μενους καμικάζι της ασφάλτου, στους 
οποίους, ανεξάρτητα αν κινούνται στην 
«μικρούπολη» ή μεγαλούπολη, η αυ-
στηρότητα του νόμου. πρέπει να εφαρ-
μόζετα εις ολόκληρον. 

***
 Σας ενημερώνω εγκύρως ότι μεγάλος ντόρος 
έγινε στα στέκια της πόλης όταν έσκασε η 
φήμη ότι ο απερχόμενος δήμαρχος πρόκειται 
να… μεταναστεύσει στην Αθήνα.  Δηλαδή ότι 
θα διέλθει τη θητεία του ως δημόσιος υπάλ-
ληλος, αποσπώμενος σε κάποιο υπουργείο και 
συγκεκριμένα στο ψηφιακής διακυβέρνησης, 
με υπουργό τον φίλο του κ. Δ. Παπαστερ-
γίου. Είχε βέβαια πρωτύτερα κυκλοφορήσει 
μια άλλη φήμη ότι ζήτησε να θητεύσει σε 
κάποια .θέση στην Περιφέρεια Ηπείρου αλλά 
το αίτημα δεν βρήκε ανταπόκριση. Πάντως 
ανεξάρτητα από την εγκυρότητα ή μη των 
πιο πάνω φημών πολλοί δημότες και μάλι-
στα ψηφοφόροι του συνδυασμού «Αρτινών  
Συνεργασία» σχολίασαν αρνητικά τον υπη-
ρεσιακό «εκπατρισμό» του πρώην δημάρχου 
και ειδικότερα την απουσία του στο ΔΣ, ως 
επικεφαλής της αξιωματικής αντιπολίτευσης. 
«Εάν ο κ. Τσιρογιάννης τελικά υπηρετή-
σει ως υπάλληλος σε θέση εκτός Άρτας 
και παραιτηθεί από αρχηγός του συνδυ-
ασμού του, θα πρόκειται για φυγομαχία 
την οποία δεν θα τη δει με καλό μάτι το 
40% των δημοτών που τον ψήφισε… 
Είναι σαν να το προδίδει. Γιατί οι… ψη-
φοφόροι που τον κατέταξαν στην δεύ-
τερη θέση, τον θέλουν ηγούμενο  μιας 
ισχυρής  αξιωματικής αντιπολίτευση, 
που θα ελέγχει τη νέα δημοτική αρχή 
και θα ενεργεί εποικοδομητικά  υπέρ 
των συμφερόντων  του Δήμου. Αυτό 

είναι κάτι που μόνο ο έμπειρος Τασι-
ρογιάννης μπορεί να το κάνει και δευ-
τερευόντως κάποιοι εκ των συνεργα-
τών του.». Με αυτά τα λόγια σχολίαζε 
προ ημερών σε πηγαδάκι φίλων  προ-
βεβλημένο τ. στέλεχος της Αρτινής 
Αυτοδιοίκησης με μακρά θητεία στον 
θεσμό και διακριτή παρέμβαση. Στα 
γενικότερα ζητήματα της Άρτας. Παρά 
ταύτα, αν και εφόσον ο πρώην δήμαρ-
χος επιλέξει να παραιτηθεί από αρχη-
γός της αξιωματικής αντιπολίτευσης 
στο ΔΣ, εύλογα,   εγείρεται το ερώ-
τημα: «μήπως ο κ. Χρ. Τσιρογιάννης 
αδυνατεί να παίξει έναν τέτοιο ρόλο ή 
μήπως τον σνομπάρει κατά το κοινώς 
λεγόμενο;».

 ***

 Εκεί κατά την Λαϊκή αγορά μεριά, προ 
ημερών συνέβη ένα ακόμη περιστατικό 
που παρά λίγο να εξελιχθεί σε σοβαρό ατύ-
χημα. Συγκεκριμένα παρόντος του γράφο-
ντος φίλος συνδημότης προσπαθώντας 
να κατέβει. τα σκαλιά της μεγάλης ει-
σόδου από την πλευρά της οδού Πριο-
βόλου, γλίστρησε  και πέφτοντας  στο 
«τσακ»  δεν χτύπησε στο κεφάλι… Η 
αιτία ήταν τα λεία και με κλίση προς 
τα κάτω τρία σκαλοπάτια, τα οποία 
έχουν φθαρεί από την επί σειρά ετών 
καθημερινή  χρήση τους. Μάλιστα όταν 
βρέχει είναι ιδιαίτερα γλιστερά με συνέπεια 
οι φορτωμένοι με τσάντες προϊόντων που 
κατεβαίνουν από τον υπερυψωμένο χώρο 
της Λαϊκής προς τον πεζόδρομο της οδού 
Πριοβόλου, ιδίως οι υπερήλικες, εύκολα να 
γλιστράνε. Για αυτό το λόγο η δημοτική 
αρχή θα πρέπει το ταχύτερο να μερι-
μνήσει για την ανακατασκευή των εν 
λόγω σκαλοπατιών απαλείφοντας την 
κλίση  καθώς και το λείο της επιφανεί-
ας τους. Αλλιώς ο κίνδυνος ατυχήμα-
τος θα είναι αναπόφευκτος.

***
Αλήθεια  πόσοι νεοέλληνες, αυτοί που  το 
περασμένο τριήμερο: «Παρασκευή-Σάββα-
το-Κυριακή» έζησαν   στον αστερισμό 
της «Blac Fradei»(Μαύρης Παρα-
σκευής) ,γνωρίζουν ποια είναι αυτή η 
ξενόφερτη… γιορτή που τα  τηλεοπτι-
κά σποτ ασύστολα την προέβαλαν; Τι 
ξέρουν  τέλος πάντων για αυτή την «μπλακ 
Φραιντέυ» που πιπιλίζαν χαζοχαρούμενα 
και έτρεχαν  στα κάθε είδους καταστήματα 
για να αγοράσουν, με έκπτωση, σχεδόν ό, 
τι πουλιούνταν;  Γνωρίζουν άραγε ότι  η 
καταναλωτική αυτή πρακτική ξεκίνησε τον 
18 αιώνα στην Αμερική;. Όταν στο απάν-
θρωπο παζάρι της τελευταίας Παρασκευής 
του  μήνα Νοέμβρη,  οι δουλέμποροι, μα-
τσωμένοι από την πώληση του καλαμπο-
κιού και άλλων προϊόντων από τις καλλιέρ-
γειές τους, αγόραζαν τους αλυσοδεμένους 
μαύρους σε εξευτελιστικές τιμές με σκοπό  
μετά από μήνες να τους μεταπωλήσουν 
σε υψηλότερες τιμές; Αλίμονο που .  εμείς 
εδώ οι νεοέλληνες, δίχως αυτογνωσία και 
ιστορική επίγνωση, αλλά  ως σπουδαίοι 
μεταπράτες και άριστοι μιμητές της παγκο-
σμιοποιημένης καταναλωτικής κουλτούρας 
γιορτάζουμε ό, τι πιο αποκρουστικό και 
απάνθρωπο έχει να επιδείξει η ιστορία του 
ανθρώπου..
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Η εκπλήρωση της “προφητείας” και η 
επιτυχής διαδρομή του ακαδημαϊκού και 

ιστορικού ερευνητή Χάρη Κουδούνα 
Η προφητεία 
Το 2013 κυκλοφόρησε στην 
Ιταλία το φιλοσοφικό και αυ-
τοβιογραφικό βιβλίο του Χάρη 
Κουδούνα με τίτλο: MP213 
Tokyo Salonicco – Il volo della 
Verità (SBC edizioni), με μία 
σημαντική αναγνώριση τριών 
διεθνών βραβείων: Το βρα-
βείο 2013 Penna d’Autore Città 
di Torino, το βραβείο 2014 “Il 
Molinello” και το βραβείο 2014 
EMOTION Città di Cattolica. 
Στο ένατο κεφάλαιο του βι-
βλίου με τίτλο Porta Panagià 
(Πόρτα Παναγιά), στις σελίδες 
92-97, ο συγγραφέας αφη-
γείται μεταξύ των άλλων, για 
πρώτη φορά και με προφητι-
κό τρόπο, το θέμα της μετα-
φοράς της Ιεράς Οικίας της 
Θεοτόκου, από τους Αγίους 
Τόπους στο Λορέτο Ιταλίας με 
στάση στη Πύλη τρικάλων και 
με την υποστήριξη της οικογέ-
νειας των Αγγέλων Δούκα Κο-
μνηνών. Ως σημαντικό σταθμό 
σε αυτή την επιχείρηση θεώ-
ρησε την βυζαντινή εκκλησία 
της Πόρτας Παναγιάς ή όπως 
ονομαζόταν Ιερά Μονή των 
Μεγάλων Πυλών της Ακατα-
μαχήτου Θεοτόκου, που ιδρύ-

θηκε το 1283 από τον Σεβα-
στοκράτορα Ιωάννη Άγγελο 
Δούκα Κομνηνό, αποδίδοντας 
τις έρευνες στον πρωταγωνι-
στή του βιβλίου, που δεν είναι 
άλλο από τον ίδιο τον συγγρα-
φέα.
Η αρχή της ιστορικής 
διαδρομής
Τον Ιούλιο του 2014, ακρι-
βώς έναν χρόνο κατόπιν της 
δημοσίευσης του άνω βι-
βλίου, μετά από μελέτες και 
σημαντικές έρευνες τόσο επί 
των πηγών όσο και επί των 
εδαφικών μερών, η ιστορική 
έρευνα του Χάρη Κουδούνα 
με τίτλο: “Η βυζαντινή εκκ-
κλησία της Πόρτας Παναγιάς 
και η Αγία Οικία του Λορέτο. 
Ο ρόλος της βυζαντινής οικο-
γένειας των Αγγέλων Δούκα 
Κομνηνών της Θεσσαλίας και 
της Ηπείρου”, δημοσιεύθηκε 
επισήμως με τον αριθμό  ν. 
18/1 σελ. 169/186 Ρώμη 2014 
στο επιστημονικό περιοδικό Α’ 
Κατηγορίας “Studi sull’Oriente 
Cristiano” του Ιταλικού Εθνι-
κού Οργανισμού του Συστή-
ματος Πανεπιστημιακών Με-
λετών και Ερευνών (ANVUR: 
National Agency for Evaluation 
of the University and Research 

System).
Τον Δεκέμβριο του 2014 
το επίσημο περιοδικό “The 
Shrine of the Holy House – 
Loreto”, suppl. al n° 9 de “IL 
Messaggio della Santa Casa 
– Loreto” vol. 49 n° 3 (sept./
Dec. 2014) σελ. 89/91 ανα-
φέρθηκε επίσημα στην έρευ-
να του ακαδημαϊκού Χάρη 
Κουδούνα με ένα σημαντικό 
άρθρο στην αγγλική γλώσ-
σα με τίτλο “An illuminating 
epigraph – An historical 
research of Haris Koudounas 
about the Holy House and the 
Angelo Comneno of Epiro and 
of Tessaglia.
Η εκκλησιαστική 
διπλωματία
Τον Ιανουάριο του 2016 ο Χά-
ρης Κουδούνας ως εκπρόσω-
πος της Ακαδημίας επιστημών, 
γραμμάτων και τεχνών της 
Ρώμης “Accademia Angelico 
Costantiniana”, εκπληρεί ένα 
ταξίδι εκκλησιαστικής και πο-
λιτιστικής διπλωματίας τόσο 
στην Ιταλία (Ρώμη, Βενετία, 
Λορέτο) όσο και στην Ελλάδα 
(Λαμία, Πύλη, Τρίκαλα, Άρτα 
και Αθήνα) ερχόμενος σε συ-
νάντηση με ανώτατες εκκλη-
σιαστικές και πολιτικές αρχές, 

καθώς και με ιστορικούς και 
πανεπιστημιακούς μελετητές, 
ήτοι με:
• Τον Σεβασμιώτατο Μη-

τροπολίτη Ιταλίας και Με-
λίτης Γεννάδιο. (Βενετία 
Ιταλίας).

• Τον S.E. Mons. Giovanni 
Tonucci, Προκαθήμενο 
Αρχιεπίσκοπο του Loreto 
και εκπρόσωπο του Πο-
ντίφικα για το Ιερό Ναό 
του Λορέτο. (Λορέτο Ιτα-
λίας).

• Τον S.Ε. Mon. Edoardo 
Menichelli, επίσκοπο της 
Ancona-Osimo, σήμερα 
Καρδινάλιο και καθολικό 
αρχομανδρίτη (cardinale 
e arcivescovo cattolico 
italiano). (Ανκόνα Ιταλί-
ας).

• Την Ελληνίδα ζωγράφο 
Ιωάννα Ξέρα. (Λαμία).

• Τον Α.Ε. Αρχιμαδρί-
τη Ιγνάτιο Σωτηριάδη, 
Γραμματέα της Συνοδι-
κής Επιτροπής επί των 
Διοροδόξων και Διαχρι-
στιανικών Σχέσεων και 
Σύμβουλο επί της Ευρω-
παικής ένωσης. (Αθήνα).

• Τον ιστορικό της Άρτας, 
τον καθ. Αριστείδη Σχι-
σμένο. (Άρτα).

• Τον Αιδεσ/το Πρωτοπρε-
σβύτερο Κωνσταντίνο 
Πλακιά, γενικό Αρχιερα-
τικό Επίτροπο της Ιεράς 
Μητρόπολης της Άρτας. 
(Άρτα).

• Τον Δήμαρχο της Άρτας 
Δρ. Χρήστο Τσιρογιάννη 
και τον Αντιπρόεδρο Πο-
λιτισμού Τουρισμού και 
Απασχόλησης Δρ. Λιόντο 
Νικόλαο.

• Τον Καθ. Κώστα Γιαννέ-
λο, ιστορικό της Άρτας 
και τον ερευνητή Δρ. 
Κώστα Παπανικολάου. 
(Άρτα).

• Τον Δήμαρχο Πύλης Τρι-
κάλων κ. Κωνσταντίνο 
Μαράβα και μέλη του 
Δημοτικού συμβουλίου. 
(Πύλη).

• Τον Ιστορικό τςη Πύλης 
Τρικάλων καθ. Βασίλειο 
Πανάγο.(Πύλη).

• Τον Δημοσιογράφο Τρι-
κάλων Δρ. Βασίλειο Αλε-
ξίου.(Τρίκαλα).

• Τον Α.Ε. Σεβασμιώταο 
Μητροπολίτη Τρίκης και 
Στεγών Χρυσόστομο. 
(Τρίκαλα).

• Την αρχαιολόγο Κωνστα-
ντίνα Ζήδρου, PhD Πανε-
πιστημίου Ιωαννίνων.

5-3-2016: Η πραγμα-
τοποίηση της προφη-
τείας. 
Η θρησκευτική συ-

νάντηση στο Λορέτο 
Ιταλίας 
Στις 5 Μαρτίου 2016, η “προ-
φητεία” του Χάρη Κουδού-
να που γράφτηκε στο βιβλίο 
“MP213 Tokyo Salonicco – Il 
volo della Verità” και δημοσι-
εύθηκε το 2013, επαληθεύ-
θηκε ολοκληρωτικά. Δεκάδες 
περιοδικά και εφημερίδες του 
ιταλικού και δεθνούς τύπου 
καθώς και τα διεθνή ΜΜΕ ανέ-
φεραν τις ειδήσεις που ακο-
λουθούν:
“Στις 5 Μαρτίου 2016, με την 
ευκαιρία της 700ης επετείου 
από την ίδρυση του Ιερού 
Ναού του Λορέτο, με την 
συγκατάθεση εκ μέρους της 
καθολικής Παπικής Αρχιερα-
τικής αντιπροσωπείας, της 
ιεράς ορθόδοξης Αρχιεπισκο-
πής Ιταλίας και Μελίτης και 
της παρουσίας των ορθοδό-
ξων αρχών των εκκλησιών 
της Αλβανίας, της Γεωργίας, 
της Ελλάδας, της Ρουμανίας, 
της Ρωσίας και της Σερβίας, 
διοργανώθηκε από την Ακα-
δημία της Ρώμης Accademia 
Angelico Costantiniana, σε 
συνεργασία με τον Δήμο του 
Loreto, το διεθνές συνέδριο 
μελετών υπό το τίτλο “Η οδός 
των Αγγέλων”, για την ιστορία 
της Ιεράς Οικίας της Θεοτόκου 
κατά την περίοδο της παραμο-
νής της στη Θεσσαλία. 
Συμμετείχαν επίσης οι 
οκτώ αδελφοποιημένες πό-
λεις [Altötting (Γερμανία), 
Częstochowa (Πολωνία), 
Fátima, (Πορτογαλία) Να-
ζαρέτ, (Ισραήλ) Daroun 
Harissa, (Λίβανος) Istra, (Ρω-
σία) Tukums (Λετονία)]. Το 
συνέδριο πραγματοποιήθηκε 
υπό την Υψηλή Αιγίδα του 
Βατικανού και υπό την Αιγίδα 
των Πρεσβειών επί της Αγίας 
Έδρας της Ρώμης, ήτοι της 
Ομοσπονδίας της Ρωσσίας, 
Αλβανίας, Γεωργίας, Ελλάδος, 
Ιταλίας, Ρουμανίας, Σερβίας, 
του Βασιλείου της Ισπανίας, 
της προξενικής αρχής της 
ομοσπονδίας της Ρωσίας στην 
Ανκόνα, του δήμου του Λο-
ρέτο, του συλλόγου Insieme 
per l’ATHOS, του Βασιλικού 
και Αυτοκρατορικού Οίκου 
“Angelo-Comneno di Tessaglia 
ed Epiro”, με την εισφορά της 
Ελληνικής Κοινότητας του νο-
μού των Μάρκε. 
Στη συνάντηση πήραν μέρος 
η Παπική αντιπροσωπεία της 
Αγίας Οικίας του Λορέτο και οι 
δημοτικές αρχές της πόλεως 
του Λορέτο, της Πύλης Τρι-
κάλων εκπροσωπούμενη από 
τον δήμαρχο κ. Κωνσταντίνο 
Μαράβα, της Άρτας εκπροσω-
πούμενη από τον Αντιδήμαρχο 
κ. Χάρη Παπάζογλου και αντι-

προσωπευτικά στελέχη των 
πολιτιστικών συλλόγων των 
δύο ελληνικών πόλεων. 
Στο συνέδριο παρουσιάστηκε 
επισήμως η κύρια ιστορική 
έρευνα από τον ακαδημαϊκό 
καθηγητή Χάρη Κουδούνα, 
ενώ εισηγήσεις πραγματοποι-
ήθηκαν από τους ομιλητές κα-
θηγητές  π. Giuseppe Santarelli 
και Βασίλειο Πανάγο, ιστορικό 
ερευνητή, ειδικά προσκεκλη-
μένο από την Πύλη τρικάλων 
μαζί με την αντιπροσωπευτική 
ομάδα του δήμου της πόλεως.
Η πολιτιστική εκδήλωση απο-
κορυφώθηκε μετά το τέλος 
του συνεδρίου εντός του Ιε-
ρού ναού του Λορέτο, ενώ-
πιον της Αγίας Οικίας της Θε-
οτόκου, με μία τελετουργική 
παράκληση που σηματοδότη-
σε την επίσημη αναγνώριση 
του αρχαιότερου λειψάνου 
της Θεοτόκου Μαρίας από 
τον ορθόδοξο κόσμο μετά 
από μελέτες που διεξήγαγαν 
ο π.Giuseppe Santarelli και ο 
Έλληνας ακαδημαϊκός Χάρης 
Κουδούνας. 
Είναι πλέον οριστικά διαπι-
στωμένο ότι o Οίκος που 
κατοικούσε η οικογένεια της 
Παναγίας στη Ναζαρέτ όπου 
ανακοινώθηκε η θαυματουργή 
γέννηση του Ιησού, μεταφέρ-
θηκε το 1294 στο Λορέτο από 
την οικογένεια των Αγγέλων 
Δούκα Κομνηνών, αυτοκρα-
τόρων του Βυζαντίου και στη 
συνέχεια δεσποτάδων της 
Ηπείρου και της Θεσσαλίας. 
Πριν φτάσει στο έδαφος του 
νομού των Μάρκε, η Ιερά 
Οικία προστατεύθηκε από 
τον Σεβαστοκράτορα Ιωάννη 
Άγγελο Κομνηνό στην Πύλη 
Θεσσαλίας, επί της βυζαντι-
νής εκκλησίας της Πόρτας 
Παναγιάς, που χτίστηκε για το 
σκοπό αυτό και υπάρχει μέχρι 
σήμερα. 
Στο Λορέτο η προσευχή των 
ορθοδόξων αρχών από όλη 
την Ευρώπη στον Ιερό Οίκο, 
με την ευκαιρία της έβδομης 
εκατονταετηρίδας από την 
ίδρυση της σημερινής Πο-
ντιφικής Βασιλικής κατά την 
ημέρα της 5ης Μαρτίου 2016 
θεωρείται πλέον μιά ιστορική 
στιγμή. 
Μια στιγμή που σηματοδοτεί 
την επίσημη αναγνώριση του 
αρχαιότερου αυτού λειψάνου 
της Θεοτόκου από τον Ορθό-
δοξο κόσμο. 
Την παράκληση προς την Πα-
ναγία Θεοτόκο, λειτούργησε ο 
Σεβασμιώτατος Μητροπολίτης 
Ζερβός Γεννάδιος, Ορθόδοξος 
Αρχιεπίσκοπος Ιταλίας και Με-
λίτης του Οικουμενικού Πατρι-
αρχείου”.

2013-2023: Δέκα χρόνια 
ιστορικών ερευνών και μελετών 

για την Ιερά Οικία της 
Θεοτόκου (Santa Casa).
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Η πολιτιστική 
διπλωματία
Την 1η Οκτωβρίου 2017 ο 
αναγνωρισμένος ιστορικός 
ερευνητής Δρ. Χάρης Κου-
δούνας, μετά από την συ-
νάντηση που είχε με τον κ. 
Πέτρο Καψάσκη, ιδρυτή και 
πρόεδρο του (ΕΙΠΔ), του 
Ελληνικού Ινστιτούτου Πολι-
τιστικής Διπλωματίας, ιδρύει 
στην Ανκόνα (Ancona) Ιταλί-
ας το πρώτο παράρτημα του 
άνω Ινστιτούτου στο εξωτε-
ρικό (Ιταλία) με αντίστοιχο 
όνομα στα ιταλικά: Istituto 
Ellenico della Diplomazia 
Culturale) και προεδρεύει μέ-
χρι σήμερα, ανοίγοντας μέσα 
σε έξι χρόνια τέσσερις ακόμη 
έδρες: στο Urbino, Osimo, 
Macerata e Ascoli Piceno, με 
πραγματοποίηση περισσοτέ-
ρων από ογδόντα (80) πολι-
τιστικών εκδηλώσεων στους 
τομείς της ιστορίας, ελληνι-
κής γλώσσας, φιλοσοφίας, 
αρχαιολογίας, μουσικής και 
θεάτρου, υπό την Αιγίδα 
των δήμων των άνω πόλε-
ων και διευθύνοντας μαζί με 
την αντιπρόεδρο του Ιταλι-
κού ΕΙΠΔ Ιταλίας και σύζυ-
γό του Dr. Catia Baldinelli, 
μία επιστημονική επιτροπή 
αποτελούμενη από δύο δι-
ευθυντές (Urbino, Macerata) 
τρείς πρέσβεις, τρεις εκπρο-
σώπους στις πόλεις Osimo, 
Ascoli Piceno και δεκαεπτά 
μέλη.

Η συνέχεια της 
διαδρομής 
Το ίδιο έτος, ο ιστοριογρά-
φος Χάρης Κουδούνας σχε-
τικά με την πολυσυζητημένη 
υπόθεση του Λορέτο, όσο 
αφορά την αυθεντικότητα 
της μετατόπισης της Αγίας 
Οικίας της Θεοτόκου, δημο-
σίευσε για πρώτη φορά στην 
ελληνική γλώσσα δύο δοκί-
μια:
Το πρώτο εκδόθηκε στην 
Ιταλία με τίτλο “Τα επτά-
σφράγιστα μυστικά της 
Πόρτα Παναγιάς της Πύλης 
Τρικάλων Θεσσαλίας και της 
Σάντα Κάζα (Santa Casa) του 
Λορέτου Ιταλίας” υπό μορφή 
e-book (SBC edizioni) και ένα 
δεύτερο δοκίμιο που εκδόθη-
κε στην Ελλάδα με τίτλο “Το 
αποκωδικοποιημένο μυστικό 
της Πόρτας Παναγιάς” (εκ-
δόσεις Fylatos Publishing- 
Θεσσαλονίκη). Η επίσημη 
παρουσίαση του δευτέρου 
αυτού δοκιμίου έγινε στις 23 
Σεπτεμβρίου 2018 στα Ιωάν-
νινα. 
Η έκδοση αγκαλιάζει όλη την 
ιστορία του Ι.Ν. με επεξήγη-
ση του ναού και της πόλεως, 
των ιδιαιτέρων καλλιτεχνι-
κών έργων και περιγράφει 
με ακρίβεια και με αυστη-
ρή τεκμηρίωση εγγράφων, 
την λεγόμενη “questione 
lauretana”, την υπόθεση 
δηλαδή, περί της αυθεντικό-
τητας της μετατόπισης της 
Αγίας Οικίας της Θεοτόκου, 
ασκώντας κριτική σε πολ-
λαπλά έγγραφα, αρχίζοντας 
από εκείνα του Ricci και του 
Teramano του 15ου αιώνα, 
μέχρι εκείνων του 20ου αιώ-
να, από τον Chevalier μέχρι 
και των τελευταίων ιστορι-
κών συμβολών.
Το 2018 δημοσιεύθηκε στην 
Ελλάδα το βιβλίο με τίτλο 
“Η Πύλη της Σοφίας” (εκ-
δόσεις Fylatos Publishing- 
Θεσσαλονίκη) με πρόλογο 

της καθηγήτριας Μαρίας 
Κουρνέτα που αποτελεί την 
ελληνική έκδοση περισσότε-
ρο ανανεωμένη της ιταλικής 
έκδοσης με τίτλο MP213 
Tokyo Salonicco – Il volo 
della Verità (SBC edizioni). 
Το βιβλίο παρουσιάστηκε με 
μεγάλη επιτυχία στη Θεσ-
σαλονίκη, Αθήνα, Πύλη Τρι-
κάλων, Πτολεμαϊδα και στο 
Dusseldorf Γερμανίας.
Σύνδεση της Αγίας Οικίας της 
Θεοτόκου με τη Ιερά Σινδό-
νη
Το 2019 εκδώθηκε στην 
Ιταλία το δοκίμιο “La Sacra 
Sindone e la Santa Casa 
si Loreto – Il Passaggio ad 
Atene (Efesto Edizioni) με 
τις εισηγήσεις του Προέδρου 
της Ακαδημίας Angelico 
Costantiniana της Ρώμης 
P.pe Alessio Ferrari Angelo 
Comneno και της σινδονο-
λόγου διεθνούς φήμης Δρ. 
Emanuela Marinelli. Το δοκί-
μιο φάνηκε αμέσως πολύ ση-
μαντικό προσελκύοντας τη 
προσοχή των αναγνωστών 
και των ερευνητών, που εδώ 
και χρόνια ενδιαφέρονται, 
για την Σινδόνη και την Αγία 
Οικία του Λορέτο. 
Στις 28 Απρίλίου 2020 διαμέ-
σου της ιταλικής εφημερίδας 
“Il Corriere del Sud”, τέσσε-
ρις ιταλοί σημαντικοί ερευ-
νητές, ήτοι, ο ιστορικός της 
Ι.Μ. του Λορέτο p. Giuseppe 
Santarelli, ο Δρ. Alessandro 
Piana, καθηγητής μοριακής 
βιολογίας, ερευνητής της 
Σινδόνης και συγγραφέας 
διαφόρων δημοσιεύσεων 
επί διεθνούς επιπέδου, ο Δρ. 
Fabio Quadrini ένας άλλος 
ερευνητής και σινδονολόγος, 
συγγραφέας πολλών άρθρων 
για την Σινδόνη και τέλος μία 
από τις πιό σπουδαίες γυ-

ναίκες επιστήμονες, με ειδι-
κότητα στις μελέτες για την 
Σινδόνη σε διεθνές επίπεδο, 
συγγραφέας πολλών βιβλί-
ων επί του θέματος, η Δρ. 
Emanuela Marinelli, έγραψαν 
καλώς ευνοϊκά κείμενα και 
άρθρα για τον έλληνα ιστο-
ριογράφο Χάρη Κουδούνα.
Tο 2021 ακολούθησε η ελλη-
νική έκδοση με τίτλο “Η Ιερά 
Σινδόνη και η Αγία Οικία της 
Θεοτόκου. Η διέλευση από 
την Αθήνα”(εκδόσεις Fylatos 
Publishing- Θεσσαλονίκη) με 
εισήγηση της αρχαιολόγου 
Κωνσταντίνας Ζήδρου, PhD 
του Πανεπιστημίου Ιωαννί-
νων, ενώ πολλά άρθρα δη-
μοσιεύθηκαν επί του θέμα-
τος τόσο στην Ιταλία όσο και 
στην Ελλάδα
Προγραμματισμός παρουσιά-
σεων στην Ελλάδα και Ιταλία
Οι παρουσιάσεις στην Ελλά-
δα του τελευταίου δοκιμί-
ου στην ελληνική γλώσσα, 
θα πραγματοποιηθούν τον 
Απρίλιο  2024, μετά συνο-
μιλίας που είχαμε με τον 
συγγραφέα Χάρη Κουδούνα 
με την παρουσία και συνερ-
γασία της αρχαιολόγου Κων-
σταντίνας Ζήδρου, PhD του 
Πανεπιστημίου Ιωαννίνων.

To 2022 ένα καινούργιο δο-
κίμιο του Χάρη Κουδούνα, 
δημοσιεύθηκε στην Ιτα-
λία με τίτλο “La simbologia 
medioevale nella Grecia del 
XII e XIII sec. Le chiese 
Bizantine dell’Attica, Beozia, 
Tessaglia e dell’Epiro” 
(Edizioni Efesto-Roma). 
Το δοκίμιο δίνει μεγάλη ση-
μασία στο τεράστιο πεδίο 
τόσο στη Δύση όσο και στην 
Ανατολή που αποτελείται 
από μυριάδες συμβολικές 
φιγούρες που βρίσκονται 

σε εκκλησίες, μοναστήρια, 
φρούρια, εκκλησίες, ξενώ-
νες, ακόμη και νοσοκομεία, 
που φέρνει στους μελετητές 
τεράστιο έργο στη μελέτη 
τόσο του συμβολισμού της 
μεσαιωνικής επιγραφικής, 
της σφραγιδογραφίας και της 
νομισματική και γενικότερα 
της ιστορίας της τέχνης. 
Η μελέτη αυτή, ειδικότε-
ρα, στοχεύει να αναδείξει 
τη στενή σχέση μεταξύ του 
μεσαιωνικού συμβολισμού 
που υπάρχει στις βυζαντινές 
εκκλησίες της Αττικής, της 
Θεσσαλίας και της Ηπείρου 
και των συζυγικών συμμαχι-
ών μεταξύ των ευγενών οι-
κογενειών που όχι μόνο ενέ-
κριναν και αποφάσισαν σε 
ποιόν ανήκε η ηγεμονία στη 
Μεσόγειο, αλλά επέτρεψαν 
και την ανάκτηση λειψάνων 
από τα εδάφη των Αγίων 
Τόπων. Σε αυτή τη γέφυρα 
μεταξύ Ανατολής και Δύσης, 
η Ελλάδα αντιπροσώπευε 
ανέκαθεν μια στρατηγική 
«πύλη», της οποίας η παρου-
σία και η σημασία δεν πρέπει 
οπωσδήποτε να υποτιμηθεί.
Οι παρουσιάσεις στην Ιταλία 
του τελευταίου δοκιμίου, θα 
πραγματοποιηθούν εντός 
του 2024, μετά συνομιλίας 
που είχαμε με τον συγγρα-
φέα Χάρη Κουδούνα, ενώ 
εντός του ίδιου έτους θα εί-
ναι έτοιμη και η ελληνική έκ-
δοση με αντίστοιχο τίτλο: “Η 
μεσαιωνική συμβολογία στην 
Ελλάδα κατά τον 12ο  και 
13ο αιώνα. Οι Βυζαντινές εκ-

κλησίες της Αττικής, Βιωτίας 
Θεσσαλίας και της Ηπείρου”.
Σήμερα
Οι έρευνες και οι μελέτες 
όμως δεν σταμάτησαν εκ 
μέρους του. Συνεχίζονται 
καθημερινά με καινούργια 
στοιχεία που έρχονται στην 
επιφάνεια για να κατανοηθεί 
το παρελθόν και να αξιολο-
γηθεί η αξία του για το πα-
ρόν και το μέλλον. 
Καινούργιοι τομείς σπουδών 
αναπτύχθηκαν από τον Κα-
θηγητή Δρ. Χάρη Κουδού-
να, υπό την ιδιότητα του 
Επιστημονικού Διευθυντού 
και μέλους της Ακαδημαϊκής 
Γερουσίας & Συμβουλίου του 
Πανεπιστημίου της Γενεύης 
στην Ελβετία UNICAMPUS 
HETG, Τμήμα Φιλοσοφίας 
και Ανθρωπιστικών Επιστη-
μών:
το τμήμα σπουδών και με-
λετών του Κβαντικού Λόγου 
και η σχέση αυτού με τις αν-
θρωπιστικές επιστήμες,
τα τμήματα εκβάθυνσης της 
ελληνικής γλώσσας και φι-
λοσοφικής ετυμολογίας των 
λέξεων αυτής:
a) Master Executive in: 
Lingua e Cultura Greca - 
Lingua Neogreca 1.
b) Master Executive in: 
Lingua e Cultura Greca - 
Lingua Neogreca 2 (Livello 
Avanzato).
Υ.Γ.
Μπορείτε να απευθυνθεί-
τε στον συγγραφέα δια-
μέσου του email: studio.
koudounas@gmail.com



Επί παντός του Επιστητού

Με 18% του ευρω-
παϊκού εδάφους 
στο δίκτυο Ντούρα 
2000 είναι αναμε-

νόμενο ότι το διαχειριστικό 
κόστος θα είναι σημαντικό, 
υποστηρίζει η Διεύθυνση Πε-
ριβάλλοντος της Ευρωπαϊκής 
Ένωσης στο δελτίο για τη Να-
τούρα 2000.
  Και βέβαια προσθέτει αυτό 
που ξέραμε, αλλά κανείς δεν θέ-
λησε να αναφέρει δημόσια: «Η 
πρωταρχική ευθύνη για τη δια-
τήρηση περιοχών (της Νατούρα 
2000) βαρύνει τα κράτη- μέλη, 
τα οποία, σύμφωνα με το άρθρο 
6 της Οδηγίας Βιοτόπων, είναι 
υπεύθυνα για τη δημιουργία συν-
θηκών που ευθυγραμμίζονται με 
τις οικολογικές ανάγκες για κάθε 
τύπο βιοτόπου».
  Όσοι είχαμε διαβάσει την Οδη-
γία 43/92 (Βιοτόπων) είχαμε δια-
κρίνει αυτό το ξεκάθαρο μήνυμα: 
οι χώρες -μέλη θα πληρώσουν για 
τη Νατούρα 2000.  Χώρες- μέλη, 
όπως η Ελλάδα, με μεγάλη βιοποι-
κιλότητα έχουν μεγαλύτερη ευ-
θύνη και αυξημένο κόστος. Αυτό, 
άλλωστε, υπογραμμίζεται και στο 
δελτίο της Διεύθυνσης Περιβάλ-

λοντος: «Η οικονομική επιβάρυν-
ση, όμως, δεν θα είναι ίδια για όλες 
τις χώρες-μέλη. Για μερικές χώ-
ρες το κόστος θα είναι αυξημένο, 
απλώς επειδή έχουν μεγαλύτερη 
βιοποικιλότητα από τις υπόλοιπες 
και συνεπώς θα έχουν μεγαλύτερο 
ποσοστό εδάφους τους στη Ντού-
ρα 2000».
  Το άρθρο 8 της Οδηγίας Βιοτό-
πων προβλέπει οικονομική ενίσχυ-
ση των χωρών που έχουν μεγάλη 
βιοποικιλότητα και πολλές περιοχές 

στο δίκτυο Νατούρα 2000. Προφα-
νώς η πλημμελής ανάγνωση αυτού 
του άρθρου, σε συνδυασμό με 
τη...ρωμαίικη κουτοπονηριά, οδή-
γησαν στη γενναιόδωρη ένταξη 
τόσων περιοχών της Ελλάδας στο 
δίκτυο Νατούρα. Κάποιοι υπολόγι-
σαν ότι η Ελλάδα, μια τόσο «όμορ-
φη χώρα», θα έπαιρνε τη μερίδα 
του λέοντος απ’ αυτά τα συμπλη-
ρωματικά ταμεία ενίσχυσης.
  Επρόκειτο όμως για λανθασμένη 
άποψη κάποιων ανθρώπων οι οποί-

οι δεν κατανόησαν δύο σημαντικά 
στοιχεία:  Πρώτον, ότι η Νατούρα 
2000, με ή χωρίς ενίσχυση, δεν 
επιτρέπει τη συμβατική οικονομική 
ανάπτυξη των ενταγμένων περιο-
χών. Δεύτερον, δεν διέγνωσαν σω-
στά τη διεύρυνση της Ε.Ε. Τώρα 
όμως είναι πραγματικότητα και 
τα ταμεία που υπολόγιζαν μάλλον 
θα στοχεύσουν αλλού. Όποια νέα 
ποσά κι αν εγκριθούν για τη - με-
ρική πάντοτε- χρηματοδότηση της 
Νατούρα, θα μοιραστούν ανάμεσα 

σε 27 κράτη και όχι σε 15.
  Μήπως τα χρήματα θα πάρουν 
και πάλι οι ανοιχτομάτηδες, που 
ξέρουν πως να ελίσσονται, όπως 
έκαναν οι «γνώστες των οικοπάρ-
κων»;  (λέω εγώ)
   Το άρθρο 16 της Οδηγίας περί 
Περιοχών που Αντιμετωπίζουν 
Περιβαλλοντικούς Περιορισμούς, 
χρηματοδοτούνται για διάρκεια 
πέντε ετών και φτάνει μέχρι 50 
ευρώ το στρέμμα ετησίως, ίσως 
να μας διέφυγε, μέχρι σήμερα 
όμως δεν είδαμε καμιά δημοσίευ-
ση που να απευθύνεται (σε κατα-
νοητά ελληνικά) στους πιθανούς 
αποδέκτες της βοήθειας, στους 
αγρότες δηλαδή που ζουν και ερ-
γάζονται στις περιοχές Νατούρα 
2000.
  Εδώ αρκεί να σημειώσουμε ότι 
σε άλλες χώρες,  όπως έγινε και 
με την Οδηγία περί «οικοπάρ-
κων», την κυριότερη ενημέρωση 
παρέχουν τα κυνηγετικά έντυπα, 
διότι τα αγροκτήματα που εφαρ-
μόζουν την κυνηγετική διαχείρι-
ση είναι τα πιο «οικολογικά» κι 
επομένως σε θέση να ενταχθούν 
άμεσα στο πρόγραμμα. Στην Ελ-
λάδα, βέβαια, δεν έχουμε τέτοια 
αγροκτήματα, αλλά αυτό είναι 
ένα άλλο σκέλος συζήτησης και 
προβληματισμού.

ΙΧΝΗΛΑΤΩΝΤΑΣ….θέσεις για το 
ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝ, την ΦΥΣΗ, το ΚΥΝΗΓΙ

Ποιός θα πληρώσει για τη Νατούρα;

Γράφει ο  
Κώστας Λύτρας
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Όλα έτοιμα για την 
1η Πανηπειρωτι-
κή Επιστημονική 

Συνάντηση Νοσηλευτών 
θα πραγματοποιηθεί στις 
4 και 5 Δεκεμβρίου 2023 
στο Συνεδριακό Κέντρο 
«Κάρολος Παπούλιας» 
στο χώρο του Πανεπι-
στήμιου Ιωαννίνων και 
οι πρόεδροι της Οργανω-
τικής και Επιστημονικής 
Επιτροπής  Ηλιάνα Καϊ-
ντάση και Ζωή Κωνστα-
ντή, αναφέρονται στην 
σημασία της συνάντησης 
για τον χώρο της υγείας.
- Καταρχάς, πώς αισθάνεστε 
μετά την ολοκλήρωση του 
προετοιμαστικού έργου και 
την προσέγγιση της 1ης Πα-
νηπειρωτικής Επιστημονικής 
Συνάντησης Νοσηλευτών;

Ηλιάνα Καϊντάση (Πρό-
εδρος της Οργανωτικής 
Επιτροπής): Είμαστε πραγ-
ματικά χαρούμενοι και εν-
θουσιασμένοι που βλέπουμε 
την οργάνωση να πλησιά-
ζει στο τέλος της. Ήταν μια 
προσπάθεια  ομαδικής εργα-
σίας και συνεργασίας, και πι-
στεύουμε ότι η επιστημονική 
αυτή συνάντηση θα είναι ένα 
μεγάλο βήμα προς την προ-
ώθηση της νοσηλευτικής επι-
στήμης στην Ήπειρο.
-Ποια είναι τα κύρια θέματα 
που θα εξεταστούν κατά τη 
διάρκεια του συνεδρίου;
Ζωή Κωνσταντή (Πρόε-

Το αίσθημα του ανήκειν στην Ηπειρωτική κοινότητα είναι κρίσιμο για τους νοσηλευτές

δρος της Επιστημονικής 
Επιτροπής): Στο επίκεντρο 
των θεμάτων που θα συζητη-
θούν θα είναι η παροχή σύγ-
χρονης, ποιοτικής, ασφαλούς 
και ολιστικής φροντίδας. 
Σχεδιάσαμε και οργανώσαμε 
διαλέξεις και στρογγυλά τρα-
πέζια που αφορούν στη θε-
ραπεία, την πρόληψη και την 
αποκατάσταση. Επιπλέον, θα 
δοθούν ευκαιρίες για νέες 
συνεργασίες και προβολή κα-
λών πρακτικών που ενισχύ-
ουν το σύστημα υγείας στην 
περιφέρεια της Ηπείρου

-Πώς πιστεύετε ότι αυτό το 
συνέδριο θα συμβάλει στην 
προώθηση της νοσηλευτικής 
επιστήμης και της εξειδίκευ-
σης στην περιοχή της Ηπεί-
ρου;

Ηλιάνα Καϊντάση: Με τη 
συμμετοχή των κλινικών νο-

σηλευτών και της ακαδημαϊ-
κής κοινότητας, πιστεύουμε 
ότι θα δημιουργηθεί ένα γό-
νιμο έδαφος για την ανάπτυ-
ξη υψηλής εξειδίκευσης και 
βαθιάς γνώσης. Επίσης, η 
προβολή καλών πρακτικών 
θα ενισχύσει το σύστημα 
υγείας και θα αναδείξει τις 
δεξιότητες των νοσηλευτών 
μας.

Ζωή Κωνσταντή: Η συνε-
χής και δια βίου εκπαίδευση  
επιβάλλεται σε όλες τις επι-
στήμες ,πόσο μάλλον στον 
δικό μας χώρο που καθημε-
ρινά σχεδόν επιδέχεται αλλα-
γές, τροποποιήσεις και βελτι-
ώσεις, εξαιτίας των αλλαγών 
που συμβαίνουν στην κοινω-
νία και στην εμφάνιση νέων 
νόσων ,όπως έγινε στην πε-
ρίπτωση της COVID-19.

-Ποιες είναι οι προσδοκίες 

σας για την ανταπόκριση των 
συμμετεχόντων και το μέλ-
λον της Συνάντησης;

Ηλιάνα Καϊντάση: Ελπίζου-
με ότι το συνέδριο θα προ-
καλέσει θετικά σχόλια και ότι, 
με τη συμμετοχή όλων, θα 
καθιερωθεί ως ένας σημαντι-
κός θεσμός για την προώθη-
ση της νοσηλευτικής επιστή-
μης στην περιοχή μας.
Το αίσθημα του ανήκειν στην 
Ηπειρωτική κοινότητα είναι 
κρίσιμο για τους νοσηλευ-
τές, καθώς ενισχύει τη σχέση 
τους με την τοπική κοινότητα 
και συμβάλλει στην παροχή 
πιο αποτελεσματικής και προ-
σαρμοσμένης φροντίδας. Η 
σύνδεση με την τοπική πραγ-
ματικότητα επιτρέπει στους 
νοσηλευτές να κατανοήσουν 
πλήρως τις ανάγκες, τις πα-
ραδόσεις και τον πολιτισμό 
της περιοχής. Αυτό οδηγεί 

σε μια πιο εμπλεκόμενη, συ-
ναισθηματικά φορτισμένη 
προσέγγιση στη φροντίδα, 
ενισχύοντας την εμπιστοσύ-
νη και δημιουργώντας ένα 
ευνοϊκό περιβάλλον για την 
υγεία και την ευημερία της 
κοινότητας. Η στενή σχέση 
ανάμεσα στους νοσηλευτές 
και την τοπική κοινότητα επι-
τρέπει την προσαρμογή της 
περίθαλψης σε συγκεκριμέ-
νες ανάγκες και ενισχύει το 
αίσθημα υπευθυνότητας και 
συμμετοχής στην προαγωγή 
της υγείας της Ηπείρου. 
Γι αυτό και το συνέδριό μας 
επέλεξε την ονομασία Πανη-
πειρωτική επιστημονική συ-
νάντηση νοσηλευτών. 

Ζωή Κωνσταντή: Η παροχή 
προτυποιημένης & ασφαλούς 
φροντίδας είναι επαγγελμα-
τική μας δέσμευση, και αυτή 
η συνάντηση θα αυξήσει την 
εξωστρέφεια μας και θα δη-
μιουργήσει ένα ξεκάθαρο 
αποτύπωμα της προσφοράς 
μας στην τοπική κοινωνία. 
Στόχος μας είναι να αποτε-
λέσει θεσμό για την περιοχή 
μας και γιατί όχι κάθε φορά 
να διοργανώνεται και σε μια 
διαφορετική πόλη της Ηπεί-
ρου

-Τι μήνυμα θα θέλατε να δώ-
σετε στους νοσηλευτές που 
θα συμμετάσχουν;

Ηλιάνα Καϊντάση: Σας κα-
λούμε όλους να συμμετάσχε-
τε και να πλαισιώσετε δυνα-
μικά αυτή τη συνάντηση, να 
μοιραστείτε τις γνώσεις και 
την εμπειρία σας με όλους 
τους συναδέλφους σας. Ανα-
μένουμε με ανυπομονησία 
μια πολυδιάστατη και παρα-
γωγική ανταλλαγή ιδεών.

Ζωή Κωνσταντή: Το συνέ-
δριο αυτό δίνει την ευκαιρία 
στους κλινικούς Νοσηλευτές, 
στους ακαδημαϊκούς  δα-
σκάλους,τα ους σχολικούς 
νοσηλευτές, τους νοσηλευ-
τές που εργάζονται σε δομές 
ψυχικής υγείας, σε σχολεία 
, να παρουσιάσουν το έργο 
τους να το επικοινωνήσουν 
τόσο στην επιστημονική όσο 
και στην τοπική κοινωνία. Η 
ενεργός σας συμμετοχή είναι 
καθοριστική για την επιτυχία 
του..

-Ευχαριστούμε πολύ για τη 
συνέντευξη και σας ευχόμα-
στε καλή επιτυχία στην εκδή-
λωσή σας!

Ηλιάνα Καϊντάση: Σας ευ-
χαριστούμε πολύ!

Ζωή Κωνσταντή: Σας ευχα-
ριστούμε επίσης, και ανυπο-
μονούμε να σας δούμε όλους 
στο συνέδριο 4-5 Δεκεμβρί-
ου στα Ιωάννινα!
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Ημερίδα διαβούλευ-
σης της Ολοκλη-
ρωμένης Χωρικής 

Επένδυσης «Διαδρο-
μή στα Αρχαία Θέατρα, 
στην Φύση και στον Πο-
λιτισμό στην Ήπειρο» 
για την Προγραμματι-
κή Περίοδο 2021-2027 
πραγματοποιήθηκε τη 
Δευτέρα 27 Νοεμβρίου 
2023 (ξενοδοχείο Grand 
Serai – ώρα έναρξης 
09:30 π.μ.).

Το  Επιχειρησιακό Πρόγραμμα 
Ήπειρος 2021-2027 στοχεύει στην 
υλοποίηση Ολοκληρωμένων Χω-
ρικών Επενδύσεων (ΟΧΕ) για την 
προώθηση ενός νέου προτύπου 
χωρικής οργάνωσης της Περιφέ-
ρειας που θα στηρίζεται στην αρχή 
της ολοκληρωμένης αξιοποίησης 
των διαθέσιμων πόρων και υποδο-
μών με ταυτόχρονη προστασία των 
στοιχείων που συνθέτουν το περι-
βάλλον και τοπίο της Ηπείρου.

Οι περιοχές εφαρμογής της εν λόγω 
ΟΧΕ είναι:
1. Βόρεια Πίνδος, με επίκεντρο τις 
ιαματικές πηγές Αμαράντου – Κα-

Διαβούλευση για την ΟΧΕ «Διαδρομή στα Αρχαία 
Θέατρα, στη Φύση και στον Πολιτισμό στην Ήπειρο» 

βασίλων – Πυξαριάς και τα Μαστο-
ροχώρια Κόνιτσας

2. Νότια Πίνδος, με επίκεντρο τους 
οικισμούς των Τζουμέρκων: Συρ-
ράκο, Καλαρρύτες, και Βαθύπεδο 

4. Περιοχές ΟΧΕ «Πολιτιστική Δι-
αδρομή στα Αρχαία Θέατρα της 
Ηπείρου» της προγραμματικής πε-
ριόδου 2014- 2020

Το πρόγραμμα της ημερίδας περι-
λαμβάνει:

09:30 – 09:45, χαιρετισμός Πε-
ριφερειάρχη κ. Αλ. Καχριμάνη

09:45 – 10:45, Παρουσίαση 
του Σχεδίου Στρατηγικής ΟΧΕ 
(PwC                  Ομάδα μελέτης)

10:45 – 12:00, Ε&Α / Τοποθε-
τήσεις – Παρατηρήσεις / Συζή-
τηση

12:00 – 12:10, Κλείσιμο της 
Ημερίδας Διαβούλευσης (ΕΥΔ 
Προγράμματος ΗΠΕΙΡΟΣ)
Το Σχέδιο Στρατηγικής της Ολοκλη-
ρωμένης Χωρικής Επένδυσης «Δια-
δρομή στα Αρχαία Θέατρα, στην 
Φύση και στον Πολιτισμό στην 
Ήπειρο» είναι αναρτημένο στο site 
της Περιφέρειας Ηπείρου (https://
php.gov.gr/diavoulefsi/), όπου οι 
ενδιαφερόμενοι μπορούν να υπο-
βάλλουν προτάσεις, σχόλια και πα-
ρατηρήσεις επί του κειμένου μέχρι 
την Δευτέρα 4 Δεκεμβρίου 2023 
μέσω της κάτωθι φόρμας: Πες την 
άποψη σου.

στην ΠΕ Ιωαννίνων,  και Αθαμάνιο 
και Θεοδώριανα στην ΠΕ Άρτας και 
το όρος Λάκμος
3. Σούλι-Αχέροντας με επίκεντρο 
το Τετραχώρι Σουλίου και από τις 
πύλες του Άδη μέχρι τις εκβολές 
του Αχέροντα

Η 25η Νοεμβρίου, πα-
γκόσμια ημέρα για 
την εξάλειψη της βίας 
κατά των γυναικών, 

συντονίζει ένα κίνημα παγκό-
σμιας εμβέλειας για την κινη-
τοποίηση και την ανάληψη συ-
γκεκριμένων δράσεων για την 
αντιμετώπιση και εξάλειψη του 
φαινομένου. 
Τα στατιστικά στοιχεία και οι έρευ-
νες που βλέπουν το φως της δη-
μοσιότητας δεν είναι ενθαρρυντικά. 
Οι διεθνείς συμβάσεις και η αυστη-
ροποίηση των κανόνων αντιμετώ-
πισης των φαινομένων έμφυλης 
βίας κατά των γυναικών είναι προς 
τη σωστή κατεύθυνση, εντούτοις 
απαιτείται περαιτέρω κινητοποίη-
ση. 
Για τον Οργανισμό Ηνωμένων 
Εθνών, η 25η Νοεμβρίου σηματο-
δοτεί την έναρξη μία εκστρατείας 
16 ημερών επισημαίνοντας την 
ανάγκη ανάληψης πρωτοβουλιών 
για την πρόληψη της βίας κατά 
των γυναικών και κοριτσιών, μέσω 
της ευαισθητοποίησης όλων, τη 
διάχυση της πληροφορίας και την 
κινητοποίηση όλων των φορέων, 
των γυναικείων οργανισμών, της 
κοινωνίας των πολιτών, του ιδιωτι-
κού τομέα και των μέσων μαζικής 
ενημέρωσης. Στόχος της καμπάνιας 
για το 2023 είναι η χρηματοδότηση 
πολιτικών και στρατηγικών για την 
αποτροπή εμφάνισης της βίας.
Η βία κατά των γυναικών, σε όλες 
τις μορφές, ψυχολογική, λεκτική 
σωματική, ή σεξουαλική συνιστά 
έγκλημα, κατάφωρη παραβίαση 
των θεμελιωδών δικαιωμάτων, και 
μορφή διάκρισης φύλου. Είναι χρέ-
ος μας να συμπαραστεκόμαστε στα 

θύματα-επιζήσασες έμφυλης βίας 
και να αντιμετωπίζουμε κάθε τέτοια 
πράξη ως κίνητρο για περαιτέρω 
δραστηριοποίηση. 
Η Περιφερειακή Επιτροπή Ισότητας 
των Φύλων Ηπείρου, σε συνεχή 
συνεργασία με όλους τους αρμό-
διους φορείς, ενημερώνεται για 
το φαινόμενο, οργανώνει δράσεις 
ενημέρωσης, ευαισθητοποίησης 
και κινητοποίησης για την εξάλειψη 
του φαινομένου. Επιπλέον σχεδι-
άζει πολιτικές ενδυνάμωσης των 
γυναικών και ενσωμάτωσης της δι-
άστασης του φύλου σε όλες τις πο-
λιτικές της δημόσιας ζωής με στόχο 
την πρόληψη της θυματοποίησης 
των γυναικών.
Το Αυτοτελές Γραφείο Ισότητας 
της Περιφέρειας Ηπείρου αποσκο-
πεί στην αποτελεσματικότερη προ-
ώθηση των θεμάτων ισότητας, την 
ενίσχυση της γυναικείας επιχειρη-
ματικότητας, την εναρμόνιση της 
επαγγελματικής και οικογενειακής 
ζωής, για την ενδυνάμωση και στή-
ριξη των γυναικών και την εφαρμο-
γή πολιτικών για την πρόληψη και 
εξάλειψη της βίας.
Στην Ήπειρο, παρέχονται δωρεάν 
υπηρεσίες συμβουλευτικής στήρι-
ξης, από Συμβουλευτικά Κέντρα 
τα οποία λειτουργούν στα Ιωάννι-
να (τηλ. 2651077449), στην Άρτα 
(τηλ. 2681077400), και στη Πρέβε-
ζα (τηλ. 2682024444), με τη συγ-
χρηματοδότηση της Ελλάδας και 
της Ευρωπαϊκής Ένωσης στο πλαί-
σιο του ΠΕΠ Ηπείρου 2014-2020, 
ενώ στην τηλεφωνική γραμμή SOS 
15900 παρέχεται 24ωρη ψυχολογι-
κή υποστήριξη σε γυναίκες θύματα 
βίας.

ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ ΙΣΟΤΗΤΑΣ 
ΤΩΝ ΦΥΛΩΝ ΗΠΕΙΡΟΥ ΓΙΑ ΤΗΝ 

ΠΑΓΚΟΣΜΙΑ ΗΜΕΡΑ ΓΙΑ ΤΗΝ ΕΞΑΛΕΙΨΗ 
ΤΗΣ ΒΙΑΣ ΚΑΤΑ ΤΩΝ ΓΥΝΑΙΚΩΝ
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Έφτασε η ώρα της υλο-
ποίησης, για ένα ακό-
μη οραματικό έργο 
της Άρτας και από 

τα σημαντικότερα της Ηπεί-
ρου. Με ένα καλό νέο για την 
Άρτα, κλείνει την πορεία ως 
Δήμαρχος Αρταίων ο Χρήστος 
Τσιρογιάννης, αφού το Υπουρ-
γείο Υποδομών δημοσίευσε 
την πρόσκληση για την έντα-
ξη και την χρηματοδότηση του 
έργου της γεφύρωσης του πο-
ταμού Αράχθου στο ύψος του 
Τριγώνου,  με οκτώ εκατομμύ-
ρια ευρώ μέσα από το Τομεακό 
Πρόγραμμα Ανάπτυξης «Υπο-
δομών και Μεταφορών».
Υπενθυμίζεται πως ο Δήμαρχος κ. 
Τσιρογιάννης είχε επισκεφτεί αρκε-
τές φόρες, το αρμόδιο Υπουργείο, 
είχε κρούσει τον κώδωνα του κίν-
δυνου για τις καθυστερήσεις και τις 
αναβολές των δικαστηρίων, αλλά 
και με προσωπικές επαφές πίεζε 
ώστε να έχουμε σήμερα αυτή τη 
θετική εξέλιξη που θα σημάνει ου-
σιαστικά  την υλοποίηση ενός έρ-
γου εθνικής σημασίας.
Αξίζει να σημειωθεί πως μέχρι σή-
μερα έχουν κηρυχθεί με απόφαση 
του Δημοτικού Συμβουλίου και ορι-
στικοποιηθεί (μετά την κατάθεση 
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2023: Η Νέα Γεφύρωση του Ποταμού Αράχθου 
είναι πλέον γεγονός με 8 εκατομμύρια ευρώ.

Η έλλειψη ανθρώ-
πινου δυναμικού, 
τόσο εξειδικευμέ-
νου τεχνικού προ-
σωπικού όσο και 

ανειδίκευτου, αναδείχθηκε ως 
μείζον ζήτημα κατά την επί-
σκεψη αντιπροσωπείας του 
ΣΕΒ στην Ήπειρο, προκειμέ-
νου να συζητήσει από κοντά τα 
προβλήματα που αντιμετωπί-
ζουν οι επιχειρήσεις μέλη του, 
τους τρόπους αντιμετώπισης 
και την ενίσχυση της ανταγω-
νιστικότητάς τους. 
Επιπρόσθετα, οι επιχειρήσεις επε-
σήμαναν τις γραφειοκρατικές αγκυ-
λώσεις, που προκαλούν σημαντικές 
καθυστερήσεις στις αδειοδοτικές 
διαδικασίες, όπως και στη χρημα-
τοδότηση των επενδυτικών σχεδί-
ων των επιχειρήσεων, ενώ, κατά τη 
διάρκεια των συζητήσεων έντονα 
αναδείχθηκε η ανάγκη της επιχει-
ρηματικής κοινότητας της Ηπείρου 
για ακόμα περισσότερη εξωστρεφή 
επιχειρηματικότητα, ως απαραίτη-
τη προϋπόθεση για μεγέθυνση και 
οικονομική ευημερία.
Συναντήσεις εργασίας καθώς και 
ξενάγηση στις παραγωγικές μονά-
δες είχε η αντιπροσωπεία στελεχών 

του ΣΕΒ, με επικεφαλής τον πρό-
εδρο της Εκτελεστικής Επιτροπής 
Ευθύμιο Ο. Βιδάλη, με τις διοική-
σεις των επιχειρήσεων ΙΟΝ, Ήπει-
ρος, Σδούκος, Natech και Χήτος 
ΑΒΕΕ, καθώς και με τη διοίκηση της 
Συνεταιριστικής Τράπεζας Ηπείρου.
Ο ΣΕΒ, από την πλευρά του, ενη-
μέρωσε τις επιχειρήσεις για τη 
δράσεις που υλοποιεί, προκειμένου 
να υποστηρίξει τα μέλη του στην 
αντιμετώπιση των προκλήσεων 
αυτών, όπως με την πρωτοβου-
λία Skills4Jobs, κατά την οποία, 
σε συνεργασία με τις επιχειρήσεις, 
καταρτίζει νέες και νέους σε τεχνι-
κές ειδικότητες, που εκλείπουν από 
την αγορά εργασίας. Επίσης, με τις 
καίριες παρεμβάσεις του και με τη 
διατύπωση τεκμηριωμένων θέσε-
ων που παράγονται σε συνεργασία 
με τα μέλη του, συμβάλει αποφα-
σιστικά στην απλούστευση των 
αδειοδοτικών διαδικασιών, ενώ, 
με τις υπηρεσίες δικτύωσης και 
πληροφόρησης των επιχειρήσεων 
(Πρόγραμμα ExportReady), καθώς 
και με την παροχή εξειδικευμένων 
γνώσεων για εξαγωγικά στελέχη, 
συνδράμει ουσιαστικά στην ανα-
βάθμιση του εξαγωγικού προφίλ 
των μελών του.

ΣΕΒ στην Ήπειρο: Μείζον ζήτημα η 
έλλειψη ανθρώπινου δυναμικού

των ενστάσεων) οι απαλλοτριώσεις 
και τα οικόπεδα εντός και εκτός 
σχεδίου αποζημιώνονται βάσει Νό-
μου.
Οφέλη: Τι θα κερδίσει η Άρτα

Το έργο αναμένεται να συντελέσει 
καθοριστικά στην διευκόλυνση της 
σύνδεσης εκατέρωθεν του ποτα-
μού,  καθώς θα βελτιώσει τις συν-
θήκες κυκλοφορίας τόσο από άπο-
ψη τεχνικών χαρακτηριστικών όσο 
και από άποψη απόστασης, δηλαδή 
θα μικρύνει τις αποστάσεις, ενώ θα 
βελτιώσει και την πρόσβαση από 
και προς το Νοσοκομείο Άρτας. 
Εκτός όλων αυτών σημαντικός θα 
είναι και ο παράγοντας της οδικής 
ασφάλειας με την νέα χάραξη.

Τα οφέλη από την υλοποίηση του 
έργου είναι αναπτυξιακά και κοι-
νωνικά αφού σαν στόχο έχει την 
αποφόρτιση της κυκλοφορίας του 
υφιστάμενου οδικού δικτύου και 
πιο συγκεκριμένα της μοναδικής 
γέφυρας του Ποταμού Αράχθου 
επί της Εθνικής Οδού Άρτας-Ιωαν-
νίνων. Επίσης περιβαλλοντικά το 
έργο αναμένεται να συνδέσει τον 
οικιστικό ιστό της πόλης με την 
παρόχθια ζώνη καθώς και να την 
αξιοποιήσει τουριστικά.

Χρ. Τσιρογιάννης: «Μόνο χαρά μου δίνει η εξέλιξη αυτή. 
Καταφέραμε στα χρόνια της θητείας μας όχι μόνο να 

φέρουμε τις μεγαλύτερες χρηματοδοτήσεις στην Άρτα, 
αλλά και να γίνουν οραματικά έργα για την περιοχή μας».
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«Στόχος του 
Ι σ ρ α ή λ 
είναι η 
ακύρωση 

της λύσης των δύο κρα-
τών, η εκμετάλλευση των 
υδρογονανθράκων και 
της γεωγραφικής θέσης 
της λωρίδας της Γάζας, η 
γενοκτονία του λαού της 
Παλαιστίνης και ο εκτο-
πισμός στην έρημο όσον 
δεν θα βρουν το θάνατο 
από την ισραηλινή σφα-
γή». Τα παραπάνω τόνι-
σε ο Γιάννης Πρωτούλης 
μέλος του ΠΓ της ΚΕ του 
ΚΚΕ στην εκδήλωση αλ-
ληλεγγύης στο λαό της 
Παλαιστίνης που οργάνω-
σε η Κ.Ο. Αρτας του ΚΚΕ 
στο ξενοδοχείο «Κρό-
νος», το απόγευμα της 
περασμένης Τετάρτης.
Παράλληλα τόνισε την ανά-
γκη να δυναμώσει η αλλη-
λεγγύη του λαού μας στον 
αγώνα του Παλαιστινιακού 
λαού, υπογραμμίζοντας ότι 
δεν είναι μόνο ζήτημα αν-
θρωπισμού για τους χιλιάδες 
νεκρούς. Η αλληλεγγύη τόνι-
σε είναι ζήτημα αντίδρασης 
στη σφαγή που διεξάγεται, 
αλλά και τον λαό του Ισρα-
ήλ που μαζικά αντιδρά στην 
πολιτική της κυβέρνησής 
του και πρωτοστατεί στις 
κινητοποιήσεις σε όλον τον 
κόσμο. Στη συνέχεια ανα-
φέρθηκε ότι τις συνέπειες 
του ιμπεριαλιστικού πολέμου 
τις πληρώνουν πάντα οι λαοί, 
υπενθυμίζοντας ότι οι ίδιοι οι 
εργαζόμενοι στη χώρα μας 
πληρώνει τις επιπτώσεις από 
το εμπάργκο στη Ρωσία, τις 
πολεμικές δαπάνες την ενερ-
γειακή φτώχεια, την ένταση 

KO ΑΡΤΑΣ ΚΚΕ: Με κάθε τρόπο δυναμώνει 
η αλληλεγγύη στον Παλαιστινιακό λαό

της καταστολής και του αυ-
ταρχισμού.

Η χώρα μετατρέπεται σε 
πολεμικό ορμητήριο για τη 
θηριωδία στην Παλαιστίνη 
διαπίστωσε ενώ τη στρατη-
γική συμμαχία με το κράτος 
του Ισραήλ στηρίζουν όλα 
τα αστικά κόμματα. Στη συ-
νέχεια υπενθύμισε ότι το 
ΚΚΕ πρωτοστάτησε από τις 
πρώτες ώρες της νέας στρα-
τιωτικής επίθεσης του Ισρα-
ηλινού κράτους στη λωρίδα 
της Γάζας με δεκάδες κινη-
τοποιήσεις αλληλεγγύης σε 
όλη τη χώρα, απαιτώντας την 
απεμπλοκή της Ελλάδας από 
τα αμερικανονατοϊκά σχέδια 
στην περιοχή, απαιτώντας να 
υλοποιηθεί η απόφαση της 
Ελληνικής Βουλής για την 
αναγνώριση του Παλαιστινια-

κού κράτους στα σύνορα του 
67 με πρωτεύουσα την Ανα-
τολική Ιερουσαλήμ.
Το ερώτημα γιατί το ΚΚΕ δεν 
καταδικάζει την «τρομοκρα-
τία», υποστήριξε ότι αυτή 
έχει γίνει μία έννοια λάστιχο 
και αξιοποιείται από τις χώρες 
του ΝΑΤΟ και της ΕΕ ενάντια 
στους αγώνες του κάθε λαού, 
διευκρινίζοντας ότι σύμφωνα 
με τους τροχονόμους ακόμα 
και μία μαζική κινητοποίηση, 
μία κατάληψη ενός εργασια-
κού ή δημόσιου χώρου μπο-
ρεί να χαρακτηριστεί «τρομο-
κρατική ενέργεια».
Στη συνέχεια σχολίασε ότι η 
αστική προπαγάνδα βάζει στο 
μίξερ οργανώσεις όπως η «Αλ 
Κάιντα» και οι «Ταλιμπάν» 
που φτιάχτηκαν και στηρί-
χτηκαν για τους σκοπούς των 
ιμπεριαλιστών, με δυνάμεις 

όπως η «Χαμάς» που ανα-
δείχθηκε πρώτη στις εκλογές 
του 2006 στη λωρίδα της Γά-
ζας, πράγμα που αποδεικνύει 
ότι αυτή η αστική δύναμη που 
για διάφορους λόγους που 
σχετίζονται με την ίδια τη βία 
της ισραηλινής κατοχής και 
της αδυναμίας της δράσης 
άλλων πολιτικών δυνάμεων 
έχει στηριχθεί από λαϊκές δυ-
νάμεις που παλεύουν για την 
απελευθέρωση της Παλαιστί-
νης. Στο σημείο αυτό τόνισε 
ότι το ΚΚΕ ενώ έχει αντίθετες 
ιδεολογικές, πολιτικές, φιλο-
σοφικές αντιλήψεις σε σχέση 
με αυτήν την πολιτικοστρα-
τιωτική οργάνωση, δεν θα 
επιτρέψει ποτέ να νομιμοποι-
ηθεί στις λαϊκές συνειδήσεις 
ο μαζικός βομβαρδισμός στη 
Γάζα και οι δολοφονίες χιλιά-
δων μικρών παιδιών στο όνο-

μα δήθεν της εξάλειψης της 
Χαμάς. Εξέφρασε δε την αλ-
ληλεγγύη του κόμματος τους 
αγωνιστές στο Ισραήλ πρώτα 
από όλα στο Κομμουνιστικό 
Κόμμα Ισραήλ και τα μέλη 
του Εβραίους και Άραβες που 
παλεύουν «μέσα στο στόμα 
του λύκου».

Πρόσθετα αναφέρθηκε στα 
κατασκευασμένα από τις ισ-
ραηλινές αρχές πειστήρια για 
τις «αγριότητες της Χαμάς» 
και τα fake news που έχουν 
καταπέσει μετά τα πρώτα 
24ωρα, μεταξύ άλλων και σε 
παρουσιάσεις αποδεικτικών 
στοιχείων στις οποίες προχώ-
ρησαν Έλληνες δημοσιογρά-
φοι, σε δημόσιες εκδηλώσεις 
που πραγματοποίησαν. Τέλος 
απαντώντας στο παραπάνω 
ερώτημα ισχυρίστηκε ότι «η 

πολύχρονη ισραηλινή κατο-
χή, η καταπίεση, το απαρ-
τχάιντ πράγματι μπορεί να 
οδηγήσουν σε μεγάλη οργή, 
αντίποινα και ακρότητες».
Στην κριτική ορισμένων απέ-
ναντι στο ΚΚΕ ότι ενώ σε 
άλλες περιπτώσεις μιλάει για 
την αναγκαιότητα και επι-
καιρότητα του Σοσιαλισμού 
στη συγκεκριμένη περίπτωση 
εστιάζει μόνο στο δικαίωμα 
της συγκρότησης του Παλαι-
στινιακού κράτους, τόνισε ότι 
ο αγώνας αυτός είναι πέρα 
για πέρα δίκαιος. Αντίθετα 
άδικος είναι ο ιμπεριαλιστι-
κός πόλεμος του Ισραήλ και 
των συμμάχων του για την 
διαιώνιση της κατοχής και 
την εξυπηρέτηση των συμ-
φερόντων τους στην περιο-
χή. Παράλληλα διευκρίνισε 
ότι είναι καθοριστικό ζήτημα 
για το Κομμουνιστικό Κόμμα 
στην πάλη του για το Σοσι-
αλισμό να παίρνει υπόψη 
του «κρίκους» που παίζουν 
καθοριστικό ρόλο για τη συ-
σπείρωση ευρύτερων λαϊκών 
δυνάμεων, υπογραμμίζοντας 
ότι στην Παλαιστίνη σήμερα 
ο βασικός «κρίκος» είναι η 
αποτίναξη της ξενικής ισραη-
λινής κατοχής, η συγκρότηση 
του Παλαιστινιακού Κράτους.

Το ΚΚΕ επεσήμανε τόσο στην 
περίπτωση της σύγκρουσης 
στην Ουκρανία όσο και στην 
περίπτωση της Παλαιστίνης 
είναι στη σωστή πλευρά της 
ιστορίας, γιατί είναι με τους 
λαούς και παλεύει ενάντια 
στους ιμπεριαλιστές, στα μο-
νοπώλια τον καπιταλισμό που 
αιματοκυλούν τους λαούς κα-
τέληξε.

Διαλύεται η σύμβαση του έργου
 της Παράκαμψης Αθαμανίου;Έπειτα από αίτηση 

της αναδόχου εται-
ρίας “ΠΡΟΜΗΘΕΑΣ 

ΑΤΕΒΕ” η Ε.Υ.Δ.Ε. ΠΕΛΟ-
ΠΟΝΝΗΣΟΥ, ΔΥΤΙΚΗΣ ΕΛ-
ΛΑΔΟΣ & ΙΟΝΙΩΝ ΝΗΣΩΝ 
προχώρησε σε απόφαση 
Διάλυσης Σύμβασης του 
Έργου «Βελτίωση και άρση 
επικινδυνότητας παράκαμ-
ψης Αθαμανίου και οδικός 
άξονας Αθαμανίου – Θεο-
δωριάνων».
Το έργο αυτό το οποίο ήταν 
αρχικού προϋπολογισμού 3,7 
εκ. ευρώ θα έλυνε οριστικά 
το πρόβλημα της επικίνδυ-
νης διέλευσης βαρέων οχη-
μάτων μέσα από το Αθαμά-
νιο.
Η σύμβαση κατασκευής, υπο-
γράφηκε την 3-6-2019, τις 
τελευταίες ημέρες της κυβέρ-
νησης ΣΥΡΙΖΑ, με συνολική 
προθεσμία εκτέλεσης είκοσι 
τέσσερες (24) μήνες (730 ημέ-
ρες) και η οποία έληγε στις 
3-6-2021.
Στην συνέχεια έπειτα από αι-
τήσεις της αναδόχου εταιρίας 
εντός του αρχικού συμβατικού 
χρόνου, δόθηκαν παρατάσεις 
προθεσμίας:
α) Με την με Α.Π. 

ΔΟΥ/4124/18-2-2021 απόφα-
ση του υπουργού Υποδομών 
και Μεταφορών, δόθηκε Πα-
ράταση Προθεσμίας από 3-6-
2021 έως 30-12-2021 ήτοι 
211 ημέρες. Ότι η οριακή προ-
θεσμία του έργου έληξε στις 
9-11-2022 αφού: 730 ημέρες 
Αρχικής Προθεσμίας + 211 
ημέρες Παράτασης (εντός του 
αρχικού Συμβατικού Χρόνου) 
= 941 ημέρες Συνολικής Προ-
θεσμίας. 941 ημέρες + 1/3 Χ 
941 ημέρες = 1.255 ημέρες 
(Σύνολο ημερών Οριακής Προ-
θεσμίας).Το Πέρας της Οριακής 
Προθεσμίας των 1.255 είναι 
στις 9-11-2022.
β) Με την με Α.Π. 257106/30-
8-2023 απόφαση Υπ. ΥΠΟ. 
ΜΕΤ., εγκρίθηκε παράταση της 
συνολικής Προθεσμίας Περαί-
ωσης του έργου μέχρι 22-12-
2023, χωρίς υπαιτιότητα της 
αναδόχου και με αναθεώρηση.
γ) Με το με Α.Π. 594/28-7-
2023 έγγραφο, η ανάδοχος 
αιτήθηκε νέα παράταση Προ-
θεσμίας περαίωσης του έργου 
μέχρι 30-9-2024, ενώ με το 

με Α.Π. 308679/16-10-2023 
έγγραφό της Υπηρεσίας, με το 
οποίο διαβιβάστηκε η ανωτέ-
ρω αίτηση της αναδόχου προς 
την Δ.Ο.Υ με την εισήγησή μας 
για χορήγηση συνολικής Προ-
θεσμίας περαίωσης του έργου 
μέχρι 30-8-2024.
Στην συνέχεια υποβλήθη-
κε στην Υπηρεσία η με Α.Π. 
678/30-10-2023 Αίτηση Διά-
λυσης Σύμβασης της αναδό-
χου του έργου ΠΡΟΜΗΘΕΑΣ 
Α.Τ.Ε.Β.Ε. λόγω υπέρβασης 
της οριακής Προθεσμίας του 
έργου.
Η Ε.Υ.Δ.Ε. ΠΕΛΟΠΟΝΝΗΣΟΥ, 
ΔΥΤΙΚΗΣ ΕΛΛΑΔΟΣ & ΙΟΝΙ-
ΩΝ ΝΗΣΩΝ αξιολόγησε ότι το 
αίτημα της αναδόχου με την 
επίκληση του άρθρου 161 παρ. 
2.δ του Ν.4412/2016 βάσει 
του οποίου ζητά την Διάλυση 
της Σύμβασης είναι νόμιμο και 
βάσιμο, διότι σύμφωνα με τα 
αναφερόμενα παραπάνω έχει 
εκπνεύσει η Οριακή Προθεσμία 
του έργου από 9-11-2022. Κρί-
νει δε πως απαιτείται, για λό-
γους ασφαλείας των χρηστών 

της οδού καθώς και για την 
προστασία των ήδη κατασκευ-
ασμένων τμημάτων, η ανάδο-
χος να αποπερατώσει μια σειρά 
από εργασίες σε τμήματα της 
οδού Αθαμανίου – Θεοδωριά-
νων: α) Στο τμήμα από τη Χ.Θ. 
0+570 έως τη Χ.Θ. 0+820 δια-
μόρφωση και κατασκευή επεν-
δεδυμένης τάφρου καθώς και 
ολοκλήρωση κατασκευής της 
στρώσεως υπόβασης. β) Στα 
τμήματα από τη Χ.Θ. 0+820 
έως τη Χ.Θ. 3+300 και από τη 
Χ.Θ. 3+700 έως τη Χ.Θ. 3+800 
διαμόρφωση και ανακατασκευή 
όπου απαιτείται της χωμάτινης 
τάφρου και ολοκλήρωση ερ-
γασιών κατασκευής οδοστρω-
σίας της στρώσεως υπόβασης 
(πλην των τμημάτων που είναι 
ασφαλτοστρωμένα). γ) Στο 
τμήμα από τη Χ.Θ. 5+375 έως 
τη Χ.Θ. 5+600 όπου έχει κατα-
σκευασθεί επίχωμα της οδού, 
να ολοκληρωθεί κατασκευή 
επενδεδυμένης τάφρου καθώς 
και ολοκλήρωση κατασκευής 
της στρώσεως υπόβασης.
δ) Στο τμήμα από τη Χ.Θ. 

5+600 έως τη Χ.Θ. 6+020 να 
γίνει καθαρισμός της χωμάτι-
νης τάφρου.
ε) Στα τμήματα των καθιζήσε-
ων περί τις Χ.Θ. 7+420, 7+670 
και 7+950 να γίνει συμπλήρω-
ση και ομαλοποίηση της στρώ-
σης έδρασης οδοστρώματος 
ώστε να εξομαλυνθούν τυχόν 
ανισοσταθμίες με το ασφαλτο-
στρωμένο τμήμα εκατέρωθεν.
στ) Στο τμήμα από τη Χ.Θ. 
8+500 έως τη Χ.Θ. 9+900 
όπου δεν έχουν εκτελεσθεί 
εργασίες αλλά παρατηρούνται 
εκτεταμένες επιφανειακές δι-
αβρώσεις μετά από έντονες 
βροχοπτώσεις, να γίνει ανα-
κατασκευή της επενδεδυμένης 
τάφρου όπου απαιτείται και 
διαμόρφωση στραγιστηρίου 
όπισθεν αυτής, για την προσω-
ρινή απαγωγή των επιφανεια-
κών υδάτων προς τον αποδέ-
κτη. Επιπλέον κατασκευή μιας 
στρώσης υπόβασης σε όλο το 
μήκος του τμήματος.
ζ) Συμπλήρωση της σήμανσης 
όπου απαιτείται.
Έτσι με την 357459/ 27-11-

2023 απόφασή της κάνει απο-
δεκτή την Αίτηση Διάλυσης 
της αναδόχου που υποβλήθη-
κε στην Υπηρεσία την 31-10- 
2023 (Αρ.Πρωτ. Υπηρεσίας 
324656/31-10-2023), σύμφω-
να με το άρθρο 161 του Ν. 
4412/2016, διότι έχει εκπνεύσει 
η Οριακή Προθεσμία του έργου 
από 9-11-2022 και ορίζει Μετα-
γενέστερο Χρόνο Διάλυσης την 
31-03-2024, ώστε η ανάδοχος 
να αποπερατώσει για λόγους 
ασφαλείας των χρηστών καθώς 
και για την προστασία των ήδη 
κατασκευασμένων τμημάτων, 
τις εργασίες στα τμήματα της 
οδού Αθαμανίου Θεοδωριάνων.
Να σημειώσουμε ότι στην εν 
λόγω απόφαση μπορεί να υπο-
βληθεί ένσταση εντός 15 ημε-
ρών από την παραλαβή της.
Είναι μια απόφαση, η οποία 
σίγουρο είναι ότι θα απα-
σχολήσει τον Δήμο Κεντρι-
κών Τζουμέρκων, τις περι-
οχές του Αθαμανίου, αλλά 
και των Θεοδωριάννων, 
αλλά κυρίως τις επενδε-
δυμένες επιχειρήσεις, που 
δραστηριοποιούνται στον 
χώρο και ανέμεναν την 
ολοκλήρωση της συγκεκρι-
μένης υποδομής.
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Πολλοί νέοι προτιμούν να 
«χτυπιούνται» παρά να μι-
λούν… Το ανησυχητικό φαι-
νόμενο της νεανικής βίας, 
ειδικά μεταξύ των μαθητών, 
παίρνει διαστάσεις. Τελικά, 
μήπως η κατάσταση μάς έχει 
ξεφύγει; Οι νέοι προτιμούν 
να επιλύουν τις διαφορές 
τους με χειροδικίες, βρίσιμο, 
βωμολοχίες και άσεμνες χει-
ρονομίες. Όσο για τον διάλο-
γο, έχει καταντήσει άγνωστη 
λέξη. Ναι μαθαίνεις τους λό-
γους ξυλοδαρμού και λες 
‘’ αμάν και για αυτό σκοτώ-
θηκαν έλεος ’’
Πληθαίνουν τον τελευταίο 
καιρό τα φαινόμενα της νε-
ανικής βίας και παραβατικό-
τητας στη χώρα μας (ξυλο-
δαρμός σταθμάρχη πέρσι, 
συμμορίες ανηλίκων στην 
Αθήνα στην Λαμία, μέσα –
έξω από τα σχολεία κλπ). Κι 
αυτό είναι ένα γεγονός που 
πρέπει να προβληματίσει 
όλους μας και ιδίως αυτούς 
που αναλαμβάνουν την κυ-
βερνητική εξουσία και με τις 
αποφάσεις τους επηρεάζουν 
καθοριστικά τη ζωή μας. Η 
δικαιοσύνη να ψαχτεί. Nα 
αλλάξει τους νόμους της να 
γίνει αυστηρή.
Η αφορμή για τα γραφόμε-
να σήμερα… Άγρια συμπλο-
κή σημειώθηκε λίγο πριν τις 
13:00 αυτές τις μέρες το με-
σημέρι στο κέντρο της Λαμί-
ας. Περίπου 40 άτομα νεαρής 
ηλικίας από 15 έως 20 ετών 
συνεπλάκησαν για άγνωστη 
μέχρι στιγμής αιτία στην οδό 
Αγίου Νικολάου, ενώ κρα-
τούσαν λοστάρια και καδρό-
νια στα χέρια. «Το έναν τον 
είχαν βάλει στο έδαφος και 
τον χτυπούσαν με κλωτσιές, 
μπουνιές και αντικείμενα που 
είχαν στα χέρια τους. Με το 
που έφτασε η αστυνομία 
τράπηκαν σε φυγή. Τι είχαν 
να χωρίσουν με τέτοια βαρ-
βαρότητα. Με ενοχλεί τώρα 
που γράφω μια μύγα και δεν 
θέλω να την σκοτώσω απλά 
την διώχνω. Τον άλλο τον 
χτυπούσαν με λοστάρια. Χρι-
στέ μου δεν υπάρχει πόνος 
σε αυτά τα παιδιά. Να μιλή-
σουν και να βρουν την λύση 
γιατί δεν το προσπαθούν. 
Ότι και να έγινε υπάρχει η 
συγνώμη η αποζημίωση η 
δικαιοσύνη. Έτσι πρέπει να 
λύνονται ρε βλαστάρια. 
Σε βίντεο-ντοκουμέντο, που 
προβλήθηκε από το Mega, 
φαίνονται πολλοί μαθητές 
στην αυλή του σχολείου να 
επιτίθενται ο ένας στον άλ-
λον. Διακρίνεται ο 17χρονος 
ενώ επιτίθεται σε κάποιον 
και έπειτα επεμβαίνουν άλ-
λοι μαθητές, μερικοί εκ των 
οποίων του ορμούν μαζικά. 
Τώρα τελευταία την πρώτη 
εβδομάδα του Νοεμβρίου.
 Οι καθοριστικοί παράγοντες 
που δημιουργούν κι επηρεά-
ζουν την εξέλιξη αυτού του 
προβλήματος είναι εν ολί-

γοις:
• Η οικογένεια με τη 
σημερινή χαλαρή μορφή της 
εντός της οποίας, οι μετέπει-
τα νεαροί παραβάτες, είναι 
συχνά θύματα κακοποιήσε-
ων.
• Το απρόσωπο χωρίς 
όρια σχολείο που επιτρέπει 
την εκδήλωση της βίας μέσα 
στις διαπροσωπικές σχέσεις 
των μαθητών του (ατομικά 
ή ομαδικά), θυματοποιώντας 
πρόσωπα ή τμήματα μαθη-
τών ακόμα και σ’ αυτούς 
τους δράστες των εκφοβιστι-
κών ή ρατσιστικών ή σεξιστι-
κών επεισοδίων.
• Η κοινωνικοποίηση 
των παιδιών και των νέων 
με σωστά πρότυπα και αξίες 
που θα επιτρέψει την αποδο-
χή και την αναγνώρισή τους 
από τους μεγαλύτερους, 
χωρίς να τους αναγκάσει να 
καταφύγουν σε εκτροπές και 
παραβατικά μέσα.
• Τα μέσα μαζικής 
επικοινωνίας και δη η τηλε-
όραση που προβάλλει στους 
νέους έναν εξωπραγματικό 
τρόπο ζωής με “ήρωες-πρό-
τυπα” που ζουν στη χλιδή 
και το εύκολο κέρδος, δίχως 
κανονική εργασία, με εθισμό 
στη βία και το σεξ, με δραμα-
τοποίηση της παραβατικότη-
τας κ.ά.
• Το ευρύτερο κοινω-
νικό περιβάλλον, που καλλι-
εργεί την εμπορευματοποί-
ηση του ελεύθερου χρόνου 
των νέων κι αναπτύσσει μια 
βιομηχανία του ελεύθερου 
χρόνου, που εμπορεύονται 
οι κερδοσκόποι στις “προ-
ηγμένες” κοινωνίες μετατρέ-
ποντάς τον σε ανταλλάξιμη 
αξία.
• Τέλος το περιβόη-
το “χάσμα των γενεών”, που 
όχι μόνο δεν μίκρυνε, αλλά 
αντίθετα μεγάλωσε, καθώς 
οι νέοι εμφανίζουν καινού-
ριους τρόπους συμπεριφο-
ράς, οι οποίοι δεν γίνονται 
αποδεκτοί από τους ενήλικες 
με αποτέλεσμα τη διεύρυνση 
της διάστασης μεταξύ τους. 
Οι μεγάλοι στιγματίζουν τη 
νεανική συμπεριφορά ως 
απαράδεκτη και αντικοινωνι-
κή και οι νέοι επαναστατούν 
κι αμφισβητούν την αυθεντία 
της γενιάς των γονιών τους. 
Σ’ αυτήν την κρίσιμη περίοδο 
είναι εύκολη η εκτροπή των 
παιδιών μας προς τη νεανι-
κή βία και την παραβατική 
συμπεριφορά, για την οποία 
οι ενήλικες εμφανίζονται 
έκπληκτοι λες κι έπεσε “ως 
κεραυνός εν αιθρία”, ενώ 
συνέβαλαν τα μέγιστα στην 
εμφάνισή της! ( Γιάννης Μη-
τράκος)
 
Είναι γεγονός, το ότι ακούμε 
καθημερινά για περιστατικά 
βίας, τα οποία εκτυλίσσονται 
κυρίως σε σχολεία. Ξεκινάνε 
τα διαλλείματα και φουντώ-
νουν στην λήξη των μαθη-

Σημειωματάριο Ιδεών και Απόψεων

μάτων. Δυστυχώς οι έφηβοι 
δεν έχουν μάθει να ελέγχουν 
τον θυμό τους και για αυτό 
αρκετές φορές φτάνουν σε 
ανεξέλεγκτο ξέσπασμα. Ο 
λόγος που καταφεύγουν οι 
μαθητές στη βία είναι επει-
δή δυσκολεύονται να βρουν 
τον αυτοέλεγχό τους και 
τους καταβάλλει η εφηβική 
παρορμητικότητα. Επίσης, 
τα λανθασμένα πρότυπα, 
όπως καλλιτέχνες με απρεπή 
συμπεριφορά, λειτουργούν 
αρνητικά στην ψυχολογία 
των εφήβων. Πολλοί νέοι 
δεν διαχειρίζονται τον θυμό 
τους και καταλήγουν σε 
κλωτσιές και μπουνιές. Το 
ζήσαμε φέτος με τα οπαδικά 
θανατηφόρα γεγονότα. Το 
ζήσαμε πριν χρόνια με τους 
άδικους θανάτους κοριτσιών 
από συντρόφους τους. Το 
ζούμε με τους συχνούς βια-
σμούς. Το βλέπουμε με τους 
αναρχικούς και οπαδούς 
κομμάτων που κυκλοφορούν 
με λοστάρια μες στην τρελή 
χαρά σαν να μην συμβαίνει 

κάτι. Το βλέπουν οι νέοι στις 
τηλεοράσεις και να σου οι 
ίδιοι μιμητές της δικής τους 
καθημερινότητας. Μακελειό 
χωρίς αιτία. Και με μαχαίρια 
συλλαμβάνονται. Αν τους 
βάλλεις να κόψουν ψωμί 
μπορεί να σακατευτούν, εκεί 
τα έχουν στα χέρια σαν να 
μην συμβαίνει τίποτε. 
 
“Σκιαγραφώντας το profile 
των ανήλικων παραβατών 
στην χώρα μας, διαπιστώ-
νουμε πως στην συντριπτική 
τους πλειοψηφία είναι αγό-
ρια ηλικίας 12 έως 17 ετών. 
Ωστόσο το ερευνητικό ενδι-
αφέρον επικεντρώνεται και 
στην παραβατικότητα ανή-
λικων κοριτσιών καθώς πα-
ρατηρούμε μία αύξηση των 
επιθετικών συμπεριφορών 
τους, ή ακόμη βλέπουμε να 
είναι αυτόπτες μάρτυρες των 
βίαιων περιστατικών και να 
μην παρεμβαίνουν. Ως προς 
την απεικόνιση του profile 
των παραβατών βλέπουμε 
ότι η σχέση τους με το οι-

κογενειακό περιβάλλον είναι 
δυσλειτουργική, δηλαδή πα-
ρατηρείται μία παντελής έλ-
λειψη επικοινωνίας με τους 
γονείς, υπάρχουν τεταμένες 
σχέσεις μεταξύ των οικογε-
νειακών μελών και βέβαια 
μπορεί ακόμη να υπάρχουν 
σοβαρά κοινωνικοοικονομικά 
προβλήματα στον πυρήνα 
της οικογένειας. Ακόμη πα-
ρατηρούνται εξαρτήσεις των 
γονέων από ουσίες, μπορεί 
επίσης ο ένας εκ των δύο γο-
νέων να βρίσκεται στη φυ-
λακή. Από την άλλη πλευρά 
μία οικογένεια μπορεί φαινο-
μενικά να μην έχει προβλή-
ματα, ωστόσο η έλλειψη επι-
κοινωνίας και συγκεκριμένα 
το γεγονός ότι οι γονείς δεν 
μπορούν να αφουγκραστούν 
τις ανάγκες των παιδιών και 
να επικοινωνήσουν μαζί τους 
αποτελεσματικά, είναι ένα 
πολύ σοβαρό στοιχείο που 
συνθέτει το profile των νε-
αρών παραβατών.” Αγγελική 
Καρδαρά - διδάκτωρ του 
Τμήματος ΕΜΜΕ ΕΚΠΑ, φι-

Στο απόγειο η βία στους νέους

Ο Μαθηματικός και Φροντιστής Παναγιώτης Λύτρας γράφει

BYZANTIOBYZANTIO
To cafe Bar των 

μεγάλων στιγμών, μαζί 
σας κάθε μέρα...!

λόλογος και Τακτική Επιστη-
μονική Συνεργάτιδα Κέντρου 
Μελέτης του Εγκλήματος. 
Ναι αυτό που περιγράφει για 
τα κορίτσια είναι γεγονός. 
Έστω και σαν θεατές μετέ-
χουν σε βανδαλισμούς και 
ξυλοδαρμούς. Φωτογραφίες 
στον τύπο και στα site μάρ-
τυρες. 
Πόσο καλά τα σκιαγραφούν 
οι επιστήμονες πόσο άστο-
χα φθάνουν στην κοινωνία. 
Η βαρβαρότητα δεν βλέπω 
να προβληματίζει πραγμα-
τικά την κοινωνία. Να τους 
συλλάβουν και να τους πε-
ράσουν ψυχολογικό κόσκινο 
όλους τους εμπλεκόμενους. 
Μετά να τους βάλλουν στην 
αυλή φυλακών να συζητή-
σουν και να ζήσουν από κο-
ντά τον χώρο που θα τους 
κακοδεχτεί αν δεν συνέρ-
θουν. Λειτούργησε κράτος 
μας αποτελεσματικά γιατί 
καθημερνά παθαίνουμε σοκ 
από αυτά τα άθλια γεγονότα. 

ΛΥΤΡΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ



Το ιερό της Δωδώ-
νης δεν βρισκό-
ταν απομονωμένο 
και ανεξάρτητο 

στη μέση μιας κοιλάδας 
αλλά πλαισιωνόταν από 
οικιστικές εγκαταστά-
σεις, που υποβοηθούσαν 
και στήριζαν τη λειτουρ-
γία του. 
Πιο αναλυτικά, τα πρώτα 
ίχνη κατοίκησης του χώρου 
του ιερού φτάνουν πίσω 
στην πρώιμη εποχή του 
Χαλκού. Επομένως, στη συ-
γκεκριμένη θέση εντοπίζεται 
ένας προϊστορικός οικισμός, 
με τους κατοίκους να έχουν 
μεταφέρει εκεί και τις λατρεί-
ες τους. Με την άφιξη των 
πρώτων ελληνόφωνων φύ-
λων, λίγο μετά την έναρξη 
της 2ης χιλιετηρίδας π.Χ., ει-
σήχθη η λατρεία του Δία και 
της δρυός. Έτσι, στον χώρο 
εξακολούθησε να υπάρχει ο 
προϊστορικός οικισμός, ενώ 
συγκατοικούσαν, πλέον, αρ-
μονικά προελληνικά και ελ-
ληνικά φύλα..  
 Από τα λείψανα 
του προϊστορικού οικισμού 
και έως τον 4ο π.Χ. αι., δεν 
διαθέτουμε επαρκή στοιχεία 
ή μαρτυρίες για την ανθρώ-
πινη δραστηριότητα στην 
κοιλάδα της Δωδώνης. Βέ-
βαια, ο χώρος, οπωσδήποτε, 
κατοικούνταν και ποικίλες 
οικιστικές εγκαταστάσεις 
πλαισίωναν το ιερό. Με το 
πέρασμα στον 4ο π.Χ. αιώνα, 
πραγματοποιήθηκε, σταδια-
κά, η αστικοποίηση της Ηπεί-
ρου, με τον συνοικισμό των 
οικισμών και των κωμών σε 
αστικά κέντρα και την ταυ-
τόχρονη οχύρωσή τους. Στη 
Δωδώνη, ανοικοδομήθηκε η 
ακρόπολη του οικισμού. 
Πιο συγκεκριμένα, στα βό-
ρεια του ιερού, η κορυφή 
ενός μικρού λόφου, ύψους 
23μ, περιβάλλεται από ισο-
δομικό τείχος. Έχει σχήμα 
σχεδόν τραπεζιόσχημο, ακο-
λουθώντας τη φυσική πο-
ρεία του εδάφους, περίμετρο 
750μ και εμβαδόν 3,4 εκτά-
ρια. Η ακρόπολη διαθέτει 
δύο κύριες ορθογώνιες πύ-
λες και μία επίσης ορθογώ-
νια, πυλίδα. Η πρώτη μεγάλη 
πύλη ανοίγεται στη ΝΔ γωνία 
του τείχους και επικοινωνού-
σε, απευθείας, με το θέατρο 

Η ακρόπολη της Δωδώνης

και κατ’ επέκταση με το ιερό. 
Η δεύτερη μεγάλη πύλη είναι 
τοποθετημένη στο μέσο της 
ανατολικής πλευράς του πε-
ριβόλου και εξασφάλιζε την 
επικοινωνία με την πεδιάδα 
των Ιωαννίνων. Η πυλίδα 
εντοπίζεται στο μέσο της νό-
τιας πλευράς της ακρόπολης 
και λειτουργούσε ως βοηθη-
τική για την επικοινωνία με 
το ιερό. Κάθε μία από τις δύο 
μεγάλες πύλες ενισχυόταν, 
εκατέρωθεν των παραστά-
δων, από δύο ορθογώνιους 
πύργους. Ένας, επίσης ορ-
θογώνιος αλλά μικρότερων 
διαστάσεων, προστάτευε και 
την πυλίδα. Από τέσσερις 
μεγάλοι ορθογώνιοι πύργοι 
υπάρχουν, αντίστοιχα, στη 
δυτική και βόρεια πλευρά 
του περιβόλου, ενώ κάποιες 
θλάσεις στην ανατολική και 
δυτική πλευρά αύξαναν την 
οχυρότητά του. Το εσωτε-
ρικό της ακρόπολης δεν έχει 
ανασκαφεί. Διακρίνονται, 
όμως, σποραδικά κάποια 
θεμέλια κτηρίων, καθώς και 
μία υπόγεια, λαξευμένη στον 
βράχο και καλυμμένη με 
υδραυλικό κονίαμα, δεξαμε-
νή, η οποία θα χρησίμευε για 
την ύδρευση των κατοίκων.
 Ο χαρακτηρισμός 
ακρόπολη και όχι πόλη προ-
κύπτει από το γεγονός ότι τα 
3,4 εκτάρια εντός των τειχών 
αντιστοιχούσαν σε πληθυ-
σμό περίπου 1000 κατοίκων. 
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Της ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑΣ 
ΖΗΔΡΟΥ

ΑΡΧΑΙΟΛΟΓΟΥ

Επειδή όμως η Ήπειρος, κατά 
την κλασική και ελληνιστική 
εποχή, γνώρισε περίοδο ακ-
μής και δημογραφικής, ενώ 
τα αστικά της κέντρα ήταν 
σαφώς μεγαλύτερα σε έκτα-
ση και πληθυσμό, φαντάζει, 
σχεδόν αδύνατο, κοντά στο 
ακμαίο ιερό της Δωδώνης να 
υπήρχε μία τόσο μικρή και 
ολιγάνθρωπη πόλη. Η παρα-
πάνω άποψη ενισχύεται και 
από την ανεύρεση λειψάνων 
κτηρίου εκτός των τειχών, 
περίπου 1χμ. ανατολικά του 
ιερού. Επομένως, οι κάτοι-
κοι της Δωδώνης, κατά την 
κλασική περίοδο, δεν θα 
μπορούσαν να φιλοξενηθούν 
στη μικρή ακρόπολη, η οποία 
θα πρέπει να χρησίμευε ως 
καταφύγιο του λαού, σε πε-
ρίπτωση κινδύνου και ως μό-
νιμη κατοικία των αρχόντων 
και του ιερατείου του ιερού. 
Η πλειονότητα του πληθυ-
σμού, όμως, θα βρισκόταν 
γύρω απ το ιερό αλλά και σε 
διάφορα ευνοϊκά σημεία της 
κοιλάδας, ιδίως στις υπώ-
ρειες του Τόμαρου. Εκεί, το 
έδαφος εμφανίζεται ξηρό και 
κατάλληλο για εγκατάσταση.
 Κατά την επόμε-
νη ελληνιστική περίοδο, η 
Ήπειρος έφτασε στην ύψι-
στη ακμή της, σε όλους του 
τομείς και η Δωδώνη απο-
τέλεσε το πολιτικό της κέ-
ντρο. Φαντάζει εύλογο ότι 
η κατοίκηση γύρω από το 
ιερό θα πρέπει να εμφάνισε 
μεγαλύτερη συγκέντρωση. 
Η ακρόπολη συνέχισε με 
την ίδια λειτουργία, όπως 
μαρτυρούν οι εκτεταμένες 
επισκευές στη νότια πλευ-
ρά του τείχους της. Μετά 
τη ρωμαϊκή κατάκτηση, το 
ιερό πυρπολήθηκε και εγκα-
ταλείφθηκε προσωρινά, ενώ 
ο πληθυσμός υποδουλώθηκε 
και είτε μεταφέρθηκε σε νέες 
θέσεις από τους κατακτητές, 
είτε μετακινήθηκε σε άλλα 
οχυρότερα σημεία για να 
προστατεύεται, καλύτερα, 
από τις αυθαιρεσίες των Ρω-
μαίων. Ίσως, το ενδιαφέρον 
των Αυγούστων για τη Δω-
δώνη, από τον 1ο μ.Χ. αιώ-
να, η μερική επισκευή του 
ιερού, η επαναλειτουργία 
του μαντείου και η μετατρο-
πή του θεάτρου σε αρένα 
να στάθηκε αφορμή για την 
προσέλκυση κατοίκων και τη 
δημιουργία ενός οικισμού, 
ο οποίος δεν αντιστοιχούσε 
στους ακμαίους της κλασικής 
και ελληνιστικής περιόδου. 
Η ανθρώπινη δραστηριό-
τητα διατηρήθηκε και μετά 
την απαγόρευση λειτουργίας 
του μαντείου (4ος μ.Χ. αιώ-
νας) και την επικράτηση του 
χριστιανισμού στην περιοχή, 
όπως αποδεικνύεται από την 
ύπαρξη της παλαιοχριστιανι-
κής βασιλικής. Πιθανότατα, 
το κύμα των βαρβαρικών 
επιδρομών προκάλεσε την 
οριστική εγκατάλειψη του 
χώρου της Δωδώνης και την 
εγκατάσταση των κατοίκων 
σε πιο οχυρωμένες θέσεις. 

Ο χαρακτηρισμός ακρόπολη και όχι πόλη προκύπτει 
από το γεγονός ότι τα 3,4 εκτάρια εντός των τειχών 
αντιστοιχούσαν σε πληθυσμό περίπου 1000 κατοίκων. 
Επειδή όμως η Ήπειρος, γνώρισε περίοδο ακμής και 
δημογραφικής, , φαντάζει, σχεδόν αδύνατο, κοντά 
στο ακμαίο ιερό της Δωδώνης να υπήρχε μία τόσο 

μικρή και ολιγάνθρωπη πόλη.
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ΚΟΙΝΩΝΙΑ & ΟΙΚΟΝΟΜΙΑ

Την Πανεπιστη-
μιούπολη Άρτας 
επισκέφθηκε το 
πρωί της Δευτέ-

ρας, 27 Νοεμβρίου 2023, 
η βουλευτής Άρτας του 
ΣΥΡΙΖΑ – Προοδευτική 
Συμμαχία, Δ’ Αντιπρόε-
δρος της Βουλής των Ελ-
λήνων, Όλγα Γεροβασίλη 
και συναντήθηκε με τον 
καθηγητή Α. Τσίνα, Κο-
σμήτορα της Σχολής Γεω-
πονίας, με τον καθηγητή 
Ε. Γλαβά, Κοσμήτορα της 
Σχολής Πληροφορικής 
και Τηλεπικοινωνιών και 
με τον επίκουρο καθηγη-
τή Μ. Σκούλιο του Τμήμα-
τος Μουσικών Σπουδών.
Κατά τη συζήτηση που ακο-
λούθησε τονίστηκε η σημα-
σία του Πανεπιστημίου για 
την Άρτα, καθώς επίσης το 
πολύ σημαντικό ακαδημαϊ-
κό και ερευνητικό έργο που 
παράγεται, παρά τις αντίξοες 
συνθήκες.
Και οι τρεις καθηγητές επε-
σήμαναν το πρόβλημα που 
υπάρχει για όλες τις Σχολές 
που είναι η υποχρηματοδό-
τηση και η υποστελέχωση. 
Είναι χαρακτηριστικό ότι η 
σημερινή χρηματοδότηση 
βρίσκεται μόλις στο 40% 
απ’ ότι ήταν το 2010, παρά 
την τεράστια αύξηση του κό-
στους λειτουργίας από τότε.
Αναφέρθηκαν επίσης στην 
ανάγκη δημιουργίας νέας 
Φοιτητικής Εστίας και έδω-
σαν ιδιαίτερη έμφαση στο 
πόσο σημαντική είναι η ανα-
βάθμιση της ποιότητας ζωής 
των φοιτητών και η διαδρα-
στική τους σχέση με την το-
πική κοινωνία.
Ιδιαίτερη αναφορά στην 
τραγική κατάσταση που επι-
κρατεί στο Τμήμα Μουσικών 
Σπουδών, ένα πολύ ζωντανό 
Τμήμα, το οποίο κάθε χρόνο 

Επίσκεψη Όλγας Γεροβασίλη στην Πανεπιστημιούπολη Άρτας
απουσία βούλησης από την 
πλευρά του υπουργείου να 
λυθεί το πρόβλημα, αντι-
στοιχώντας τον αριθμό των 
διδασκόντων στις ανάγκες 
λειτουργίας του τμήματος, 
παρά τις εκκλήσεις καθηγη-
τών και φοιτητών.
Η κ. Γεροβασίλη δήλωσε την 
αμέριστη συμπαράστασή 
της ώστε να γίνει ό,τι είναι 
δυνατό για να επιλυθεί το 
πρόβλημα και κάλεσε την 
κυβέρνηση να ανταποκρι-
θεί στα δίκαια αιτήματα 
του Τμήματος, που είναι η 
έγκριση έκτακτου κονδυλίου 
στο ύψος των αναγκών του 
τμήματος, ώστε να μπορέ-
σει να λειτουργήσει ομαλά 
το τρέχον ακαδημαϊκό έτος, 
να γίνουν προσλήψεις μόνι-
μου διδακτικού προσωπικού 
και να δοθεί λύση στα υλι-
κοτεχνικά προβλήματα που 
εμποδίζουν την απρόσκοπτη 
λειτουργία του τμήματος.

έχει τους περισσότερους ει-
σακτέους ανάμεσα στα αντί-
στοιχα τμήματα της χώρας, 
που, όμως, λόγω συστηματι-
κής υποχρηματοδότησης και 
υποστελέχωσης, οι φοιτητές 
κινδυνεύουν να χάσουν τη 
χρονιά, με ό,τι αυτό συνε-
πάγεται για τους ίδιους τους 
φοιτητές αλλά και τις οικογέ-
νειές τους, που πλήττονται 
οικονομικά για να στηρίξουν 
τις σπουδές των παιδιών 
τους.
Αυτή τη στιγμή η Σχολή 
αδυνατεί να τους δώσει τη 
δυνατότητα να ολοκληρώ-
σουν τις σπουδές τους, κα-
θώς διδάσκονται μόνο 18 
από τα 33 όργανα ειδίκευσης 
και δεν πραγματοποιούνται 
επίσης πολλά άλλα, υποχρε-
ωτικά για τη λήψη πτυχίου, 
μαθήματα. Καταδείχτηκε η 

Ο Περιφερειάρχης 
κ. Αλεξ. Καχρι-
μάνης, αναφέρ-
θηκε και στο 

Δασικό Χωριό Καταρρά-
κτη Άρτας. 
Όπως είπε, έχει ανατε-
θεί στο Εθνικό Μετσόβιο 
Πολυτεχνείο  η εκπόνηση  
ολοκληρωμένης μελέτης 
για το τι πρέπει να γίνει. 
Όταν ολοκληρωθεί θα 
γίνει  η παρουσίασή της, 

ενώ το μοντέλο αξιοποίη-
σης θα περιλαμβάνει και 
συμμετοχή του ιδιωτικού 
τομέα. Πρόσθεσε ακόμη 
ότι στο ΕΜΠ έχουν ανα-
τεθεί μελέτες για την Κο-
ρωνησία, αλλά και άλλες 
περιοχές της Ηπείρου και 
μέσω των τεχνικών συμ-
βούλων όταν ολοκληρω-
θούν θα γίνει η παρουσί-
ασή τους. 

Στο Εθνικό Μετσόβιο 
Πολυτεχνείο  έχει ανατεθεί 
η εκπόνηση  ολοκληρωμένης 
μελέτης για το Δασικό χωριό 
Καταρράκτη Άρτας
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Ένα νέο γύρο κλαδέ-
ματος των υψίκορ-
μων δέντρων ξεκί-
νησαν τα συνεργεία 

της Υπηρεσίας  Πρασίνου του 

Δήμου, μετά από σχετική εντο-
λή του Αντιδημάρχου, Παντελή 
Κωλέτσου.
Ειδικότερα, αυτό το διάστημα 
πραγματοποιείται εκτεταμένο 
πρόγραμμα κλαδέματος, ώστε 
και τα δένδρα να ανανεώνο-
νται και να παραμένουν υγιή 
και οι δρόμοι/ πλατείες, κλπ να 
παραμένουν ασφαλείς για τους 
περαστικούς.

ΖΗΤΟΥΝΤΑΙ άμεσα Άτομα για εργασία σε ελληνικό 
εστιατόριο στην πόλη Reilingen (Ρειλινγκεν) στην Γερμα-
νία. Για Σέρβις κ κουζίνα για το Σέρβις απαιτείται γνώσεις 
γερμανικής γλώσσας.Πληροφορίες στα τηλέφωνα:
+49 176 45692845 & +491786297615

Η Ξενοδοχειακή μονάδα 
HORIZON BEACH RESORT 
στη Σταλίδα Χερσονήσου στη 
Κρήτη επιθυμεί  να στελεχώ-
σει με προσωπικό τα τμήμα-
τα του f&b Κουζινα, Εστιατό-
ριο,Bar,Snack Bar.

Παροχές
Οικονομικό πακέτο βάσει 

προσόντων
Διαμονή 

Διατροφή
Οι ενδιαφερόμενοι μπορούν 
να επικοινωνήσουν και να μι-
λήσουν άμεσα με εκπρόσωπο 
της επιχείρησης στην ΑΡΤΑ.

ΤΗΛ  6946151454 
Κος ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ

ΤΑΤΣΙΩΝΑΣ 

Τηλ 

2681061339 

6981901755

6989416244

ΠΛΗΡΟΦΟΡΙΕΣ & DELIVERY

ΜΙΚΡΕΣ ΑΓΓΕΛΙΕΣ- ΜΕΓΑΛΕΣ ΕΥΚΑΙΡΙΕΣ- ΠΩΛΗΣΕΙΣ- ΑΓΟΡΕΣ-ΕΡΓΑΣΙΑ

ΜΙΚΡΕΣ ΑΓΓΕΛΙΕΣ
ZHTEITAI

Από επιχείρηση cafe στο 
κέντρο της Άρτας 

ΝΕΟΣ - ΝΕΑ
για μπουφέ και service

ΕΠΙΚΟΙΝΩΝΙΑ:

6944353528
ΜΕΓΑΛΕΣ ΕΥΚΑΙΡΙΕΣ

Στείλτε τις μικρές σας 
αγγελίες για δημοσίευση με 

ένα mail στο apopsipressgr@
gmail.com

Σπύρος Τζίμας
Πτυχιούχος κλασικής φιλολογίας

Πανεπιστήμιο Ιωαννίνων

Παραδίδονται μαθήματα
Γυμνασίου - Λυκείου

Τηλ. 697 0933 861
email: spirostzimas@gmail.com

ΠΩΛΕΙΤΑΙ ΙΣΟΓΕΙΟΣ ΚΑΤΟΙΚΙΑ 
(ΜΕ ΣΧΕΔΙΟ ΚΑΙ ΑΔΕΙΑ 30 ΕΤΩΝ)

70τ.μ Κατοικήσιμο με Τζάκι και Air Condition - Στρωμένο με πλακάκι.Γύρω 
γύρω 10 στρέμματα λιοστάσι με ελιές καρπίσιμες - 7 χλμ από το Μενίδι 

(Θάλασσα) και 20 χλμ από την πόλη της Άρτας -Σε πανοραμική θέση με θέα τον 
Αμβρακικό με μηδέν υγρασία (άσφαλτος δρόμος)- Κατάλληλο για εξοχικό,για 

λιοστάσι ή για μόνιμη κατοικία εντός οικισμού -Ανεξάρτητο,ήσυχο
Οικισμός Καστριώτισσα Μενιδίου Αιτ/νίας

50.000 € Συζητήσιμη
τηλ 6942227207 κος Κώστας

ΠΩΛΕΙΤΑΙΠΩΛΕΙΤΑΙ κατάστημα 200 τμ με ημιϋπόγειο 
200 τμ με δικαίωμα οικοδομής άλλα 200 τμ για 
1ο όροφο μέσα σε οικόπεδα 600 τμ. Βρίσκεται 
στην επαρχιακή οδό Άρτας- Σαλαώρας 2ο χλμ 
στους Κωστακιούς. Τηλ.Επικ.  69369757646936975764
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